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Četl jsem, že se má rekonstruovat botanická zahrada. Viděl jsem, že byly pokáceny 

některé stromy. Chtěl bych se zeptat, jak bude vypadat celý projekt, popřípadě kde 

je možné na něj nahlédnout.           (Miroslav Řádek, Vysoké Mýto) 

Dlouhodobě zanedbávaný prostor bývalé botanické zahrady byl ještě před třemi roky 
zarostlý neudržovanou vegetací, často zneužit i jako skládka odpadků. A to už nemluvím 
o tom, že prostor sloužil jako úkryt a zázemí pro nejrůznější existence. Projít lokalitou 
bylo otázkou osobní statečnosti. Z toho důvodu jsme ihned na začátku volebního období 
provedli první úpravy. Prostor byl vyčištěn, zatravněn, upravena cesta, vykáceny bezcenné 
nálety a přerostlé křoviny a proběhla rekonstrukce schodiště. I tyto první úpravy znamenaly 
velký posun a změnu uživatelů tohoto místa. Projekt na regeneraci botanické zahrady jsme 
převzali od minulého zastupitelstva a vycházeli jsme z něj. Před realizací jsme provedli jeho 
kontrolu a zjistili jsme v něm podstatné nedostatky, především technického rázu. Také jsme 
měli zájem snížit náklady. Dejme prostor faktům před slovy, a proto přikládám srovnávací 
tabulku. Původní projekt měl technické problémy, ale především vytvářel velký prostor pro 
vícepráce (navýšení průřezů, založení konstrukcí, úpravy sesouvajícího se svahu...) a tím by 
generoval vyšší finanční náklady. Nový projekt, jehož zpracování trvalo téměř dva roky, pro-
blémy dořešil. Především díky vstřícnosti rodiny Němcových, původních majitelů pozemku 
na rohu u parkoviště, mohl projektant navrhnout lepší řešení. Díky tomu bude mít nová 
stezka podélný sklon maximálně 8,3 %.  
Projekt je na www.vysoke-myto.cz v rubrice Projekty. Kompletní dokumentace je na 
investičním odboru městského úřadu u Jaromíra Andrleho.

Ptejte se starosty

Foto: A. Felgr
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Dotazy pro starostu Miloslava Souška zasílejte na  e-mail  ptejtesestarosty@vysoke-myto.cz,
nebo je v obálce označené v levém horním rohu názvem této rubriky předejte v podatelně 
na MěÚ ve Vysokém Mýtě.
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Vážení spoluobčané,
velký prostor v květnovém čísle Vysokomýtského zpravodaje byl věnován reakcím na Petici 
za transparentní projednávání investičních akcí ve Vysokém Mýtě. Hned v úvodu pan 
starosta z textu petice vytrhává pouze část jednoho z požadavků (“...aby byly pozastaveny 
všechny aktuální projekty...”) s tím, že by to “vážně ohrozilo chod města”. Navíc by prý moje 
názory, jakožto autora petice, “mohly Vysoké Mýto poškodit”. Na dalších několika stranách 
je popisováno, jaký “dopad” na finance Města a jeho smluvní vztahy by petice mohla mít. 
Hovoří se dokonce o “okamžitém ukončení projektu”, což petice nepožaduje. Na základě 
§10 tiskového zákona jsem požádal o zveřejnění této odpovědi, kde zmíněná tvrzení uvá-
dím na pravou míru.

1. Petice je zcela běžným demokratickým nástrojem, zákon o právu petičním zaručuje kaž-
dému právo jej použít a § 2 tohoto zákona zajišťuje, že nikomu, kdo petici podepíše, “nesmí 
být na újmu”. Z toho vyplývá, že se nejedná o nic špatného a zejména každý politik musí být 
schopen takové formy připomínek a požadavků snést a vyrovnat se s nimi.

2. Smyslem uvedené petice je především požadavek na včasné, úplné a otevřené informo-
vání o všech investičních akcích Města i dalších významných investorů a umožnění komu-
koliv podávat připomínky. Jedině tak se můžeme dopracovat ke kvalitním řešením. Je s tím 
třeba začít hned, tedy také u aktuálních akcí.

3. Pokud by skutečně Městu, tedy nám všem, vznikla nějaká škoda, bylo by to na základě 
nějakého pochybení. Nelze z toho ovšem vinit petici, která může na pochybení pouze upo-
zornit. Vinu by nesli samozřejmě ti, kdo svými rozhodnutími a činy chybu způsobili nebo 
jsou za ni odpovědní, v našem případě tedy především vedení Města.

4. Jsem optimistou. Z městských webových stránek i Vysokomýtského zpravodaje jsme se 
nyní náhle dověděli podstatně více informací. Ukazuje to, že jsme uhodili hřebík na hlavič-
ku. Děkuji všem, kdo petici podpořili, nečekal jsem tak velký a okamžitý úspěch.

Jiří Šafr, 
autor Petice za transparentní projednávání

investičních akcí ve Vysokém Mýtě
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Rozhovor měsíce

V červnovém čísle Vysokomýtského zpravodaje pokračujeme v 
cyklu rozhovorů s radními našeho města. Otázky, týkající se 
aktuálního dění v našem městě, jsme položili panu místostaros-
tovi Františku Jiraskému.  

Pane místostarosto, řekněte nám, co se to děje na radnici?  

Dokončujeme muzeum českého karosářství, finišuje moder-
nizace krytého plaveckého bazénu. Tyto dvě akce nás zaměst-
návají nejvíc. Děje se i spousta dalších věcí - začala stavba 
kompostárny, zastřešuje se altánek v Jungmannových sadech, 

připravují stavební úpravy botanické zahrady, zateplení sportovní haly na Průmyslové ulici, 
chystá se cyklostezka směrem na Litomyšl... 

Projekty a investice, které jste právě jmenoval, jsou součástí programu, který je pro-

jednáván na veřejných zasedáních zastupitelstva města. Jak byste popsal atmosféru 

na těchto zasedáních v posledním období?  

Současnou atmosféru v zastupitelstvu vnímám jako velký problém. S blížícím se termínem 
podzimních voleb narůstá tendence ke stavění barikád, nepamatuji si, že by kdy v minulosti 
bylo v zastupitelstvu tak jasné dělení na MY a ONI. Z obou stran nyní cítím tlak na stupňová-
ní intenzity boje, obě strany používají stejné prostředky, přibývá článků s pomlouvačnými 
tvrzeními o „ těch druhých“ – tvrzeními, kterým se, dle mého názoru, nemůže nikdo účinně 
bránit, neboť jsou nejasně specifikovaná a nemají za úkol nic jiného než protistranu pomlu-
vit a naštvat.  

Jak vnímáte tuto situaci vy osobně?  

Komunikace, jaké jsme svědky na posledních zastupitelstvech, neslouží k tomu, abychom 
si tříbili názory, co je dobré pro město, a hledali nejlepší varianty z různých možných řešení. 
Zdá se mi, že víc, než o věcné záležitosti, jde o to, jak vyhrát na body nad protistranou a 
co nejlépe se předvést před publikem, zejména před fankluby obou stran. Článek přízniv-
ců ANO, který mj. vyšel v České Farmě a který se touto otázkou též zabývá, vnímám jako 
předvolební tah nové síly na místní politické scéně. Nelze než souhlasit s tím, že průběh 
posledních zasedání zastupitelstva opravdu není společensky příjemný zážitek. Chápu též, 
že při neznalosti mechanismu fungování věcí v samosprávě někteří občané nevědí, že to, o 
čem hlasujeme, je předem projednáno v komisích, radě města, případně předjednáno mezi 
zastupiteli, kteří mají materiály předem k dispozici. Neznalí mohou mít pocit, že hlasujeme 
pro věci neprojednané, bez znalosti faktů. A nedomnívám se, že by hlavní motivací kolegů 
zastupitelů k účasti na řízení města byl chlebíček a minerálka, jsou to lidé často pracovně 
velmi vytížení, ale přesto  ve svém volnu věnují zdarma svůj čas městu Vysokému Mýtu.  

Znamená to, že z vašeho pohledu nejsou žádné zásadní problémy, kterých by se 

občané města měli obávat?  

Problémů a starostí je samozřejmě celá řada. Jedním z nich je špatná dopravní situace, 
především v souvislosti s provozem na I/35. Snažíme se smysluplně a hospodárně využít 
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nemovitosti získané od Pardubického kraje, nedaří se nám prodat bioplynovou stanici... 
Další problematickou otázkou, na které není široká shoda, je záměr správce železnic osadit 
na všechny přejezdy ve Vysokém Mýtě závory... 

Jak předpokládáte, že se s nimi do budoucna vyrovnáte?  

Na každou z těchto záležitostí existuje více možných pohledů a názorů. A právě z názorové 
pestrosti může vzejít nejlepší řešení problému. Na druhou stranu je ale třeba dodržovat 
předpisy, zákony a mechanismy, kterými se musí administrativa města řídit. Sladit zapojení 
široké veřejnosti do vývoje města s úředními postupy a s nutností dodržet lhůty například 
při snaze využívat dotační tituly – to je opravdová výzva – spíše ale už pro zastupitelstvo, 
které vzejde z říjnových voleb.  

Závěrem řekněte občanům, co byste si přál do konce tohoto volebního období ještě 

splnit?  

Na věcné rovině jsem spokojen s tím, nakolik se nám podařilo naplnit body našeho voleb-
ního programu. Město je v dobré finanční kondici, nabízí svým občanům vše, co je pro spo-
kojený život třeba. Zlepšila se bezpečnost, máme fungující školství, podařilo se zachránit 
gymnázium a stavební průmyslovku před sloučením, které plánoval kraj a které by bylo 
pro obě školy likvidační. Funguje zde síť zdravotnických zařízení, o město se dobře starají 
technické služby. 
Pro seniory máme domovy důchodců i 
fungující sociální služby, včetně městem 
dotované seniordopravy.  
Na rovině lidské bych byl rád, kdyby-
chom po zbytek tohoto volebního 
období soustředili své síly na slušnou, 
klidnou a věcnou debatu, abychom 
nevyvolávali zbytečné spory, neroztá-
čeli konfrontační spirálu a zachovali si 
tak sebeúctu a vzájemně slušné vztahy. 
Vysoké Mýto je dobré místo pro život - 
na tom se asi shodneme všichni.  

Rozhovor vedla Dagmar Sabolčiková.

Foto: A. Felgr
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Vitrinka

4. AERODYNAMIKA PŘEDEVŠÍM (osobní karoserie v letech 1934 - 1936)

Výrobu osobních karoserií v karosárně Sodomka jsme opustili v roce 1933, který byl beze-
sporu pro vysokomýtskou firmu přelomovým. Kromě individuálních kreací pro zámožné 
zákazníky začaly být dodávány i série kabrioletů na podvozcích Walter Junior přímo pro 
továrnu Walter. Rokem 1933 také bohužel končí „Kniha prodaných výrobků kompletních“, 
tedy zakázková kniha, kde byly evidovány všechny kompletní karoserie. Dále můžeme 
identifikovat automobilové karoserie z bohaté fotografické dokumentace a také z archivů 
jednotlivých automobilek. 
První polovina třicátých let byla ve znamení aerodynamických, často i avantgardních tvarů 
automobilových karoserií. Firma Sodomka, jako renomovaná karosárna, tyto trendy nejen 
sledovala, ale i praktikovala na nejrůznějších podvozcích. V letech 1934 - 1935 tak vzniklo 
několik kabrioletů a limuzín na podvozcích Tatra, Praga a Walter. Automobily s výrazně 
protaženými předními blatníky až k zadním, většinou zapuštěnými reflektory a v případě 
kabrioletové karoserie i střechou kopírující siluetu vozu jsou bezesporu jedním z vrcholů 
československého meziválečného designu. 
Vznikaly samozřejmě i karoserie konvenční. Na přelomu let 1934 - 1935 se značně zvyšuje 
spolupráce s firmou Walter. V inzerátu továrny Walter z 5. února 1935 v časopise Motor 
Revue je nabízeno pro modelový ročník 1935 celkem 22 karoserií. Z jedenácti nabízených 
osobních karoserií je více než polovina od firmy Sodomka. Jde o limuzíny a kabriolety na 
podvozku Lord a Regent a dále kabriolety Princ a Junior.  Kromě automobilů na podvoz-
cích Junior šlo zřejmě pouze o vzorky vyrobené v jednom exempláři, nebo v několika málo 
kusech. Při pohledu na kreace na podvozcích Walter můžeme dnes jen konstatovat, že je 
škoda, že v továrně Walter bylo v roce 1936 v souvislosti politickou situací v Evropě rozhod-
nuto o ukončení výroby automobilů. (Jinonická továrna se již orientovala pouze na výrobu 
leteckých motorů.)
Nejde však pouze o karoserie na podvozcích Walter. Kabriolety pro jednotlivé zákazníky 
vznikají v letech 1934 - 1936 na podvozcích Tatra 52, Praga Super Piccolo a Lady, Škoda 
Superb, Plymouth, Hudson, Studebaker či Graham.
Na XXIV. mezinárodní automobilové výstavě v Praze ve dnech 7. - 15. dubna 1934 byl před-
staven automobil nové koncepce, s předním náhonem a dvoudobým vodou chlazeným 
motorem o objemu 995 ccm, Aero 30. Vysočanská továrna Aero vyráběla od roku 1929 lido-
vé automobily o objemu motoru 500, 662, 750 a 1000 ccm. Aero 30 byl však sportovní vůz 
pro náročnější klientelu. Základní paletu továrních karoserií tvořily sportovní čtyřsedadlový 
otevřený vůz, limuzína a dvoumístný roadster. Na konci třicátých let byla nabídka rozšíře-
na o dodávku a polokabriolet. V letech 1934 - 1935 vzniklo v karosárně ve Vysokém Mýtě 
několik individuálních kreací na podvozcích Aero 30. Zda tyto jednotlivé karoserie zadávala 
továrna Aero nebo jednotliví zákazníci, to již dnes asi nezjistíme. Faktem však zůstává, že v 
roce 1936 již vysočanská továrna zadává firmě Sodomka karosování 55 kabrioletů Aero 30. 
Na rozdíl od minulých čísel nemá smysl zde rozepisovat jednotlivé kreace a za daleko vhodnější 
vidím představit větší množství fotografií. 
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Praga Super Piccolo – 1934

Tatra 52 – 1934

Walter Regent – 1935

Tatra 70 A – 1935

Tatra 52 – 1934

Walter Regent – 1934 - 1935

Walter Regent – 1935

Tatra 52 – 1935

Tatra 52 – 1934

Walter Standard – 1935-1935

Praga Lady – 1935

Praga Super Piccolo – 1935
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Walter Regent – 1935

Lancia – 1935-1936

Plymouth – 1936

Aero 30 – 1935

Škoda Superb – 1935-1936

Hudson Eight – 1936

Studebaker – 1936

Aero 30 - 1936

Walter Lord – 1935

Graham Supercharger – 1936

Aero 30 – jedna z prvních karoserií
- 1935

Vysokomýtský zpravodaj - 6/2014 9



Klub letců – veteránů Vysoké Mýto – Choceň, o. s.

Klub letců – veteránů Vysoké Mýto – Choceň připravil a zástupcům města předal exponáty 
pro expozici Sodomkova muzea.  Není asi mnoho těch, kteří vědí, že v továrně na výrobu 
karoserií se v období let 1935 až 1939 poměrně intenzivně vyráběly letecké kluzáky a poz-
ději i větroně. Ostatně tato výroba, v oněch pohnutých dobách předválečného napětí v 
Evropě, probíhala na mnoha místech tehdejšího Československa.
Jednomu z členů Klubu se již v roce 1982 podařilo ve Sběrných surovinách zachránit fotoal-
bum rodiny Sodomkových, s úžasnou dokumentací letecké výroby a zalétávání vyrobených 
kluzáků. V průběhu let se povedlo zmapovat tuto sice krátkou epochu činnosti továrny, ale 
hlavně i zdokumentovat silné osobní zaujetí Josefa Sodomky jr. o leteckou činnost.
Pro expozici jsou připraveny modely, fotodokumentace, odborné popisy, zpracované staré 
dobové filmy a řada dalších zajímavých a dosud neznámých dokumentů. Členy klubu 
jenom mrzí, že jeden originál centroplánu, původního Sodomkova kluzáku, který se do 
Mýta dostal právě již přes dřívější aktivity Klubu letců veteránů je již několik let povalován 
v depozitu jiného muzea, jehož vedoucí se zachoval... – inu tak, jak se zachoval. Přesto se 
členové Klubu domnívají, že i takto svévolně ochuzená expozice bude jistě pro většinu 
návštěvníků zajímavá.

 Za Klub Jan Mračno,
tajemník

Vysokomýtský zpravodaj - 6/201410



Jedno malé výročí - Bulharsko

JEDNO MALÉ VÝROČÍ A JEDNO VELKÉ TÉMA
V září 1984, před 30 lety, vyrazila do Bulharska čtyřčlenná expedice po stopách bratří 
Škorpilů. Jiří Jareš, Jan Havel, Jan Klíma a Josef Mlíka získali podporu předsedy MěNV 
Miroslava Prokeše a s ní i minimální finanční a dobré organizační zajištění náročné trasy. 
Nebylo úplně snadné přesvědčit tehdejší představitele města, že dva pozapomenutí muži 
z dávné vysokomýtské „maloburžoazní“ rodiny, jeden z nich navíc Masarykův honorární 
konzul, si zaslouží mimořádné pozornosti kterékoli politické reprezentace včetně té reálně 
socialistické. Naštěstí bylo dobové Bulharsko ideologickým spojencem a navíc populární  
turistickou destinací, a tak plán vyšel.
V dějinách není slavnějšího příkladu uplatnění vysokomýtských rodáků v cizině. Jistě, řada 
našich odborníků ve světě úspěšně působila. Ale aby se Kujebáci stali všeobecně zná-
mými, obecně ctěnými buditeli jiného národa, to se stalo jen v jediném případě. Karel a 
Hermenegild Škorpilovi přišli z Vysokého Mýta jako mladí nadšenci slovanské vzájemnosti 
do poturčeného a zbídačeného Bulharska a deprimovanému národu teprve hledajícímu 
vlastní identitu dali vědomí velikosti a hrdosti. Vyučovali na několika gymnáziích, zakládali 
spolky a muzea, procházeli zemi, odhalovali její úžasnou minulost i půvabnou současnost, 
publikovali v několika jazycích a představovali sotva vzniklé Bulharsko Evropě a světu. Stali 
se otci moderní bulharské vědy od geografie až po oblíbenou archeologii.
Ačkoli vědecký svět i bulharský národ věnovali Škorpilům úctu a uznání, ve Vysokém Mýtě 
znali před expedicí oba muže jen odborníci a zarputilí vlastenci. To se po září 1984 změnilo. 
Trasa expedice od Vidinu přes Sofii, Plovdiv, Veliké Trnovo, Šumen až po Varnu zmapovala 
pestrou a aktivní činnost dvou mužů, jejichž ostatky spočívající v posvátné Plisce a na 
výšině Džanavara dodnes pokrývají květiny. Po návratu čtyřčlenné výpravy připomněly 
oba velikány články v tisku, pamětní deska za rohem dnešní ulice bratří Škorpilů, kde stával 
rodný dům obou buditelů, a konečně i nové kontakty, které na expediční inspiraci navázaly.
Ačkoli politické změny přinesly jiná témata, památka bratří Škorpilů se ve Vysokém Mýtě 
v posledních třech desetiletích nestala předmětem politických sporů. Partnerská smlouva 
s Varnou-Odessos je jednou z výzev k pokračování styků, které otevřeli koncem 19. století 
naši rodáci. U příležitosti 30. výročí své cesty po Bulharsku by členové expedice rádi při-
pomněli veliké dílo dvou bratrů z početné a významné vysokomýtské rodiny a stejně tak 
i atmosféru zájmu i porozumění, která 
výpravu obklopovala, malou knižní 
publikací připravovanou na září 2014. 
Shrnující reedice reportážních postře-
hů i úryvků z deníku výpravy spolu s 
fotografiemi pořízenými v září 1984 
bude dárkem k partnerským dnům. 
Ukáže partnerství s pevnými základy 
podobnými kyklopským kamenům 
staroslavné Plisky, kde Karel Škorpil 
objevil hlavní město prvního bulhar-
ského státu.

 Jan Klíma
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Rozhovor

V těchto dnech máme za sebou první dny, kdy mohli občané navštívit 
nově zrekonstruovaný Krytý plavecký bazén (dále KPB). V pátek 30. 
května 2014 se v rámci Sportovního dne ve Vysokém Mýtě uskuteční 
Den otevřených dveří. Ve dnech 31. 5. a 1. 6.  probíhají první zkušební 
dny provozu. Dnešním rozhovorem navazujeme na rozhovor, který 
nám vedoucí KPB poskytl v listopadu loňského roku, abychom se 
dozvěděli aktuální informace, které s touto významnou událostí 
bezprostředně souvisí.
Pane vedoucí, zhodnoťte nám, prosím, průběh první etapy 

rekonstrukce KPB, která se právě uzavřela.

Ze stavebního pohledu proběhla, dle mého názoru, velmi dobře.  Z pohledu technologic-
kého nám to ukáže až provoz samotný, který nyní započal. Během měsíce května došlo k 
předání stavby, kolaudaci, získali jsme povolení ke zkušebnímu provozu, byl schválen pro-
vozní řád, dochází k opakované kontrole chemických a bakteriologických vzorků nových 
zařízení atd. Samozřejmě je zapotřebí, co nejdříve dokončit i práce, které součástí projektu 
nebyly. Jedná se například o úpravu prostorů pod bazénem a o oplocení mezi Amfiteátrem 
M-klubu a tobogánem. 
KPB bude v provozu do konce června. Předpokládám, že se nám podaří do této doby zjistit 
veškeré provozní technologické problémy. V měsících červenci a srpnu nastane pravidelná 
letní odstávka a doufejme, že od září už bude vše probíhat v „normálních“ kolejích.  Dle 
vyjádření Krajské hygienické stanice by měl zkušební provoz probíhat až do konce roku.
Jak se od této chvíle mění výše vstupného?

Toto je snad nejčastější otázka, na kterou průběžně odpovídám. Jednotné vstupné se bude 
vztahovat na všechny prostory prvního nadzemního podlaží, do kterých patří bazén, včet-
ně tobogánu i wellnes centra. Sauna v suterénu bude nadále provozována odděleně jako 
doposud. Domnívám se, že v tuto chvíli nikoho nezklamu. Vstupné se prozatím nemění. 
Předpokládáme však, že vzhledem k nárůstu spotřeby energií bude nutné tuto skutečnost 
zohlednit, s největší pravděpodobností na podzim letošního roku, ještě během zkušeb-
ního provozu.  V průběhu června stanovíme základní sazbu vstupného pro veřejnost na 
určitý časový úsek. V současné době jsou ve hře dvě varianty. Šedesát a devadesát minut. 
Vezmeme-li v úvahu navýšený počet atrakcí a zkušenosti z okolních zařízení, domnívám se, 
že bude základní vstupné stanoveno na devadesát minut. Počítáme samozřejmě se zlev-
něným rodinným vstupným a dalšími výhodnými slevami. Rádi bychom rozjeli hodinové 
kondiční plavání, ale disponujeme samozřejmě spoustou dalších nových nápadů.
Jak bude probíhat odbavování návštěvníků?

Instalace turniketů a nového moderního odbavovacího systému je v plánu v druhé etapě 
rekonstrukce. Je zapotřebí, abychom zůstali u systému vybírání záloh na klíč, protože je 
to jediná možnost, jak zamezit návštěvníkům v případném překračování časového limitu.
Řekněte nám, prosím, něco k atrakcím, které na návštěvníky čekají...

O tom už jsem psal, ale rád v krátkosti zopakuji. V bazénové hale došlo podél jedné její 
strany k instalaci nových vyhřívaných lavic. V novém tzv. „mokrém baru“ se můžete při 
návštěvě bazénu občerstvit nápoji. Bylo vybudováno tepidárium (ohřívárna zejména pro 
děti).  Návštěvníky čeká nový 74 metrů dlouhý bezespárový tobogán se světelnými efek-
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ty, nástupní věží a dojezdovou vanou. Takové provedení tobogánu je v České republice 
doposud ojedinělé. V místě, kde byl dříve byt správce KPB, čeká na návštěvu nové wellnes 
centrum, součástí kterého jsou 3 sauny – finská, parní a bylinná. V tomto  centru zároveň  
nalezneme i sněhovou komoru a vířivku. Vše doplňují  nové vyhřívané lavice, sprchy a vědro 
na ochlazení.
Na spuštění jaké atrakce jste se nejvíce těšil vy osobně?

Já osobně jsem nejvíce zvědav na sněhovou komoru, sloužící k ochlazení po sauně, ve které 
padá „sníh". Tato atrakce je pro mne velkou neznámou  a pokud vím, v širokém okolí ji mají 
pouze v Pardubicích. 
Jaký důraz budete klást na otázku bezpečnosti v celém areálu?

Dodržování provozních pokynů je základním kamenem, abychom se všichni cítili dobře. 
Pro lepší bezpečnost návštěvníků byl instalován u tobogánu a ve wellnes centru kamerový 
systém. Na časté dotazy také odpovídám, že vstup do wellnes centra bude v plavkách. 
Podstatnou a příjemnou změnou je instalace nové vzduchotechniky, která je nyní rozdě-
lena na tři  samostatné části – bazén, togogán a wellnes. Tímto krokem se podstatně mění 
teplota vzduchu v KPB, na kterou si lidé dříve stěžovali. Hranice teploty vody v plaveckém 
bazénu je všeobecně povolena do 28 stupňů, což je stejné jako například v Litomyšli či Ústí 
nad Orlicí  a zároveň obvyklé i v našich prostorách. Teplota vody ve vířivce se pohybuje 
kolem 34-36 stupňů.
Jaké úpravy nám slibuje následná druhá a třetí etapa KPB?

Jsme přesvědčeni, že již po první etapě modernizace, kde bylo odvedeno opravdu mnoho 
práce, se návštěvníci u nás budou cítit lépe a situace tak zároveň napomůže k navýšení 
návštěvnosti. V další fázi je zapotřebí věnovat pozornost především modernizaci zdrojů 
tepla (osazení koogenerační jednotky, výměně kotlů atd.), což je z pohledu hospodárného 
využívání zařízení, dle mého názoru, nevyhnutelné.  To je ale výhled na delší období a další 
vývoj bude záviset na vůli nově zvolených zastupitelů.
Komu byste rád poděkoval?

Za všechny návštěvníky KPB chci za tuto akci poděkovat vedení města, všem zastupitelům, 
Technickým službám, firmě Genext a. s. Hradec Králové a jejich subdodavatelům.
Moje osobní poděkování patří zejména Bořivoji Pitrovi z odboru investic, který dnes a 
denně, někdy ne lehce, hájil zájmy našeho města a KPB.  Poděkování patří i zaměstnancům 
KPB, zejména pak Karlu Lorencovi a Pavlu Grégrovi, kteří do této akce přinesli spoustu 
potřebných provozních nápadů.
Co byste řekl závěrem?

Je zapotřebí si uvědomit, že tato rekonstrukce probíhala netradičně, tzn. bez dlouhodo-
bého zastavení provozu a přinášela s sebou celou řadu problémů. Jsme v závěrečné fázi. 
Věříme, že se dílo podaří a návštěvník ocení změnu. Všem děkujeme za pochopení  při 
provádění stavebních prací a rádi bychom požádali, aby nám přízeň zachovali i při řešení 
případných problémů, které mohou ve zkušebním provozu nastat.  KPB má za sebou 33 let 
provozu a něco „nového“ si už určitě zasloužil.
Těšíme se na vaši návštěvu.

Rozhovor vedla Dagmar Sabolčiková.
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Zajímavé expozice Pardubického kraje

MUZEUM OBUVI A KAMENE VE SKUTČI
Městské muzeum Skuteč
Rybičkova 364, 539 73  Skuteč 
Otevřeno denně od 9.00 do 12.00 a od 13.00 do 17.00 hodin.
www.muzeum.skutec.cz
 
Několika tisícové městečko Skuteč je velmi půvabným místem, které k sobě vždy dokázalo 
přitáhnout výjimečné osobnosti jak z řad zručných řemeslníků a obchodníků, tak také 
umělců. Městské muzeum ve Skutči je potom tím nejlepším místem, kde můžete načerpat 
znalosti o historii a kultuře Skutečska a zároveň objevit všechny územní zajímavosti. Pro 
milovníky hudby se Skuteč stane místem, kde mohou blíže poznat hudební skladatele 
Vítězslava Nováka a Václava Jana Křtitele Tomáška. Ctitele výtvarného umění jistě zaujme 
unikátní sbírka obrazů, kterou shromáždili krounští podnikatelé bratři Zvěřinové. A pokud 
dáváte přednost hmotné kultuře před duchovní a rádi se dozvídáte praktické informace 
o životě, ale především dovednostech našich předků, ani tentokrát nebudete ochuzeni 
o mimořádný zážitek. Vydejte se do nedávno otevřené interiérové a exteriérové expozice 
Muzea obuvi a kamene.
První část interiérové expozice vás vezme na exkurzi do oblasti výroby obuvi a obuvnické-
ho průmyslu v širším regionu. Obuvnictví se stalo tradičním skutečským řemeslem již v 19. 
století a místní mistři v něm opravdu vynikali. Jednou z proslulých skutečských obuvnic-
kých prací se stalo v minulosti tzv. červené dílo (obuv z červené kůže s výšivkou), později 
výrobky firmy Botas (BOTA-Skuteč). Vedle informací o historii a postupech při výrobě obuvi 
na vás čekají původní nástroje i stroje a samozřejmě především špičková kolekce výrobků. 

Pohled do expozice Muzea obuvi a kamene ve Skutči.

Vysokomýtský zpravodaj - 6/201414



Návštěvníci si tak mohou užívat pohled na krásné a kvalitní obuvnické kousky stejně tak, 
jako budou obdivovat sportovní obuv Botas, která na nohou významných českých spor-
tovců vyhrávala závody nebo se účastnila horolezeckých výprav. Dominantou úvodní části 
výstavy je bezesporu instalace historické ševcovské dílny z poloviny 19. století a setkáte se 
zde také s raritním exponátem v podobě největší polobotky v České republice a v Evropě, 
vyrobené ve skutečské firmě Habal. Pozoruhodnost prezentace obuvnictví na Skutečsku 
spočívá také v tom, že muzejní instituce sídlí v bývalém domě s obuvnickou dílnou Jana 
Práška.
Druhá část interiérové expozice vás zavede do sklepních prostor, kde je prezentováno další 
tradiční průmyslové odvětví na Skutečsku, kterým bylo dobývání kamene. Originální žulo-
vé vitríny a podsvícené textové tabule návštěvníka uvedou do geologické historie oblasti, 
která umožnila rozkvět těžby a zpracování kamene, a dále převypráví celý příběh místního 
kamenoprůmyslu. Zajímavá je připravená světelná mapa o činnosti jednotlivých lomů v 
průběhu času i krátký film, ale návštěvníky zřejmě nejvíce upoutají autentické trojrozměr-
né předměty, které mohou zblízka prozkoumat. Vrtací kladivo, roznětný strojek i s celou 
výbavou střelmistra v lomu, pomocí které se odpalovaly kamenné bloky, jsou jen krátkým 
výčtem vystavených exponátů. 
Největším lákadlem této části expozice ovšem zůstává její exteriérová část. Výborně zpraco-
vaný nápad o vytvoření procházky fiktivním lomem je pro návštěvníka názorným a zároveň 
zábavným zážitkem, který se umocňuje ve chvílích praktické prezentace jednotlivých provo-
zů. Od vzorků hornin, zpracovávaných v lomech blízkého okolí, návštěvník postupuje přes 
jednotlivá zastavení, informující o rozličných povoláních v kamenolomu. Po absolvování 
celé trasy lze získat zcela jasnou představu o tom, jak náročnou a nebezpečnou práci místní 
dělníci vykonávali. Vystavené stoje a soustrojí jsou funkční pod dohledem zkušených pra-
covníků, ale jsou zde i takové, které si může vyzkoušet každý. Je jím například nový exponát 
v podobě třídiče štěrku z 30. let 20. století, který se poháněl ruční silou. Nejbližší termín, kdy 
můžete na vlastní oči vidět, jak se strojově posouvají těžké kamenné bloky či jak se vyrábí 
dlažba, která skutečské lomy proslavila, budete mít 16. srpna během Řemeslné soboty. 

Hana Lamatová,
Regionální muzeum 

ve Vysokém Mýtě

Pohled do expozice Muzea obuvi a kamene ve Skutči.
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

A RADY MĚSTA
Úplná znění usnesení ZM 05/14 a RM č. 
13/14 – 15/14 jsou zveřejněna na inter-
netových stránkách města. Předkládáme 
vám z nich následující výtah:
 
23. dubna zastupitelstvo města:

• zřídilo s účinností od 1. 7. 2014 
příspěvkovou organizaci Správa školských 
zařízení Vysoké Mýto, příspěvková orga-
nizace;
• schválilo poskytnutí dotace města 
Vysokého Mýta Vysokomýtské nemocnici, 
ve výši 251 000 Kč na stavební úpravy 
budovy nemocnice;
• schválilo poskytnutí dotace Vysoko-
mýtské kulturní, o. p. s. ve výši 472 000 Kč 
na provoz a činnost v roce 2014;
• schválilo poskytnutí dotace Vysoko-
mýtské kulturní, o. p. s. ve výši 250 000 Kč 
na kulturní akce města Vysokého Mýta v 
roce 2014, zejména na slavnostní otevření 
Muzea českého karosářství v rámci 
Městských slavností 5. 9. – 6. 9. 2014.
• schválilo poskytnutí dotace Vysoko-
mýtské kulturní, o. p. s. ve výši 100 000 Kč 
na výstavy J. V. Myslbeka.

30. dubna rada města:

• schválila dar pro Občanské sdružení 
Babybox pro odložené děti – STATIM ve 
výši 5 000 Kč;
• schválila poskytnutí dotace města 
Vysokého Mýta ve výši 5 000 Kč Martinu 
Viktorinovi ml. na akci světový pohár 
v kickboxu asociace WAKO konané v 
Maďarsku / Szeged;
• schválila uzavření smlouvy o dílo s fir-
mou Roman Štech jako zhotovitelem akce 
Oprava oken a dveří ZUŠ Vysoké Mýto za 
nabídkovou cenu, která činí 525 939 Kč 
s DPH;
• schválila uzavření smlouvy o dílo se 
společností Dlažba Vysoké Mýto, s. r. o. 
jako zhotovitelem akce Přechod v ulici 
Českých bratří za nabídkovou cenu, která 
s DPH činí 192 743 Kč;
• schválila návrh zadávací dokumentace 
na veřejnou zakázku malého rozsahu na 
stavební práce pro výběr zhotovitele na 
akci Obnova Choceňské věže – I. etapa.
 

Markéta Nádvorníková, 
oddělení kanceláře tajemníka

Město Vysoké Mýto
zve občany na
 VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ

ZASTUPITELSTVA,
které se bude konat ve středu 18. června v 16.00 ve 
velké zasedací místnosti č. 167 na Městském úřadě 
Vysoké Mýto, B. Smetany 92.

Informace z Městského úřadu
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PODNIKÁNÍ A NOVÝ OBČANSKÝ ZÁKONÍK (NOZ)
Kdo samostatně vykonává na vlastní účet a odpovědnost 
výdělečnou činnost živnostenským nebo obdobným způsobem 
se záměrem činit tak soustavně za účelem dosažení zisku, je 
považován se zřetelem k této činnosti za podnikatele. Kromě 
toho se za podnikatele považuje osoba zapsaná v obchodním 
rejstříku. Zapíše-li se člověk do obchodního rejstříku pod jinou 
obchodní firmou než pod svým jménem, musí být zřejmé, že 
nejde o obchodní firmu právnické osoby. Z toho vyplývá, že 
fyzická osoba si může nechat zapsat jako obchodní firmu buď 
svoje jméno nebo jméno jiné – např. pseudonym, musí však 
být naprosto zřejmé, že se nejedná o právnickou osobu. To 

znamená, že se upouští od striktního požadavku, aby obchodní firma fyzické osoby byla 
shodná s jejím jménem a příjmením.
Podnikatel, který nemá obchodní firmu, právně jedná při svém podnikání pod vlastním 
jménem. Může k němu připojit dodatky charakterizující blíže jeho osobu nebo obchodní 
závod, nesmí být klamavé.
V praxi živnostenských úřadů nelze opomenout, že speciálním předpisem pro obchodní 
společnosti a družstva je zákon o obchodních korporacích a teprve tehdy, není-li nějaká 
oblast upravena tímto speciálním zákonem, hledáme úpravu v obecném předpise tj. 
občanském zákoníku.
Důležité pojmy z hlediska živnostenského zákona:
- Právní osobnost – způsobilost mít v mezích právního řádu práva a povinnosti, člověk má 
 právní osobnost od narození až do smrti, právnická osoba má právní osobnost od svého 
 vzniku až do svého zániku;
- Svéprávnost a zletilost – plně svéprávným se člověk stává zletilostí. Svéprávnost je způsobilost 
 vlastním právním jednáním nabývat pro sebe práva a zavazovat se k povinnostem.
Pro ustavení právnické osoby se vždy vyžaduje písemná forma, vznik právnické osoby se 
váže na zápis do veřejného rejstříku.
Zakladatelské právní jednání určí alespoň název, sídlo právnické osoby, předmět činnosti,  
jaký má právnická osoba statutární orgán a určí též, kdo jsou první členové statutárního 
orgánu.
Pro zakladatelské právní jednání se vyžaduje písemná forma.

Název právnické osoby nesmí být klamavý a musí obsahovat označení její právní formy.
Sídlo právnické osoby se musí určit v zakladatelském dokumentu, postačuje však název 
obce. Do veřejného rejstříku se zapisuje adresa sídla celá (obec, ulice, č. popisné).
 
Nový občanský zákoník nezná pojem „místo podnikání“ a se sídlem počítá i v úpravě pod-
nikání fyzických osob (§429).
 

Blanka Unčovská,
vedoucí odboru obecní živnostenský úřad
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KONKURSNÍ ŘÍZENÍ VE ŠKOLSKÝCH ZAŘÍZENÍCH MĚSTA VYSOKÉHO 

MÝTA
Vážení  čtenáři,
v březnovém čísle Vysokomýtského zpravodaje jste byli informováni o vypsání konkursů na 
ředitele/ředitelky vysokomýtských školských zařízení. Konkursní řízení proběhlo v měsíci 
dubnu. Na základě výsledku konkursního řízení dle ustanovení § 166 odst. 2 školského 
zákona dne 16. dubna 2014 rada města jmenovala Stanislavu Burešovou na pracovní místo 
ředitelky Mateřské školy Slunečná, Vysoké Mýto a Helenu Kejzlarovou na pracovní místo 
ředitelky Mikáda – střediska volného času, Vysoké Mýto. Obě ředitelky tak obhájily své 
pracovní pozice. Upřímně gratulujeme a do další práce přejeme mnoho elánu a úspěchů.

Zastupitelstvo města Vysokého Mýta zřizuje s účinností od 1. 7. 2014 příspěvkovou orga-
nizaci Správa školských zařízení Vysoké Mýto, Gen. Závady 118, 566 01 Vysoké Mýto. V sou-
ladu s platnou legislativou byl vyhlášen radou města konkurs na pracovní místo ředitele/
ředitelky této nové příspěvkové organizace. V současné době konkursní řízení probíhá a o 
jeho výsledku budete opět informováni.

Hana Doležalová,
 odbor vnitřních věcí – školství

UZAVŘENÍ MATEŘSKÝCH ŠKOL VE VYSOKÉM MÝTĚ

O LETNÍCH PRÁZDNINÁCH 2014
MŠ Slunečná               30. 6. - 1. 8. 
MŠ Lidická                   14. 7. - 22. 8. 
MŠ Kamarádi               28. 7. - 29. 8. 
MŠ Pod Smrkem         28. 7. - 29. 8. 

Všechny MŠ budou uzavřeny od 28. 7. do 1. 8. jeden týden. Převody dětí do jiných MŠ v 
provozu musí být zákonnými zástupci nahlášeny v příslušné MŠ nejpozději do 6. 6. 2014.
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VYSOKÉ MÝTO POSTAVÍ PRVNÍ ÚSEK CYKLOSTEZKY

VYSOKÉ MÝTO - LITOMYŠL
Výbor Státního fondu dopravní infrastruktury ČR schválil 5. května žádost města Vysokého 
Mýta o příspěvek státu na vybudování první etapy plánované cyklostezky z Vysokého 
Mýta do Litomyšle. Cyklostezka Vysoké Mýto – Hrušová bude dlouhá 2,9 km a široká 3 m a 
podle rozpočtových tabulek by měla stát cca 13,5 mil. Kč. Vedení města ovšem očekává, že 
se zakázku podaří vysoutěžit za nižší cenu. Příspěvek ze SFDI ČR činí 85 % ze způsobilých 
výdajů, maximálně však 10 mil. Kč. Město uhradí 15 % způsobilých výdajů a nezpůsobilé 
výdaje. Vzhledem k tomu, že způsobilost výdajů určuje SFDI, velice těžko se dopředu 
odhaduje finanční spoluúčast Vysokého Mýta.
Cyklostezka je v katastrálním území Vysoké Mýto  vedena na pozemcích města, což se jevilo 
jako nesporná výhoda při přípravě stavby i při podání žádosti o příspěvek ze Státního fondu 
dopravní infrastruktury ČR. Vysoké Mýto povede trasu cyklostezky přes Dráby a městský les 
na Voštici k tzv. staré silnici na Hrušovou.
Uvedený úsek je součástí cyklostezky Litomyšl - Vysoké Mýto, na jejímž vybudování se 
vedení obou měst dohodla. Součástí dohody je rovněž koordinovaný postup při zpra-
cování obou stupňů dokumentace - k územnímu a stavebnímu řízení i při podání žádostí 
o příspěvek. Cyklostezka vyřeší dopravní propojení měst a bezpečný pohyb cyklistů, který 
po současné frekventované silnici není možný.
Příspěvek na další úsek cyklostezky současně obdrželo také město Litomyšl, které naváže 
na první etapu svého úseku -  cyklostezku z Litomyšle do Nedošína. Na tento úsek získalo 
příspěvek vloni.

 Jan Vlček, 
referent dotačních projektů

ZAHÁJENA VÝSTAVBA KOMPOSTÁRNY
Začátkem května zahájilo město Vysoké Mýto výstavbu kompostárny za autodromem v 
lokalitě na Drábech. Tomu předcházel výběr dodavatele stavební části a dodavatele tech-
niky a technologie (traktor, překopávač kompostu, měřící technika atd.). Ve výběrovém 
řízení vybralo dodavatelem stavby společnost SAPA-LPJ spol. s r. o., která nabídla cenu
10 064 805 Kč včetně DPH, dodávku technického zařízení vysoutěžila za 1 909 380 Kč 
včetně DPH společnost ENERGREEN PROJEKT s. r. o. Kompostárna bude uvedena do 
zkušebního provozu v říjnu 2014.
Na projekt Kompostárna Vysoké Mýto požádalo město o dotaci EU Státní fond životního 
prostředí ČR v druhé polovině roku 2012, o osm měsíců později byla žádost schválena. 
Kompostárnu budou provozovat Technické služby Vysoké Mýto a bude zde zpracováván 
biologicky rozložitelný materiál řízeným aerobním procesem kompostování v pásových 
hromadách na volné ploše. Plánovaná kapacita produkce kompostu je 2050 t / rok. Vzniklý 
kompost bude použit zejména na údržbu veřejné zeleně města.

Jaromír Andrle,                   
vedoucí odboru investic
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MĚSTO ZÍSKALO DOTACI NA REALIZACI ÚSPOR ENERGIE V AREÁLU 

PRŮMYSLOVÁ PRO OBJEKT TĚLOCVIČNY A PŘÍSTAVBY
Vysokému Mýtu se podařila získat další dotace EU z OPŽP na realizaci úspor energie v areálu 
Průmyslová pro objekt tělocvičny a přístavby. Budou zde provedeny stavební úpravy, které 
povedou ke snížení energetické náročnosti a následným úsporám energie při provozu části 
areálu Technických služeb Vysoké Mýto.
V rámci projektu se počítá s provedením následujících stavebně technických opatření. 
Obvodové stěny přístavby tělocvičny a čelní stěny tělocvičny budou zatepleny certi-
fikovaným vnějším tepelně izolačním kontaktním zateplovacím systémem (ETICS) kvalita-
tivní třídy „A“, splňující prohlášení o shodě CE – splňující požadavky harmonizované tech-
nické specifikace evropského technického schválení ETA. U pláště tělocvičny (boční stěny 
tělocvičny) dojde k celkovému odstranění původního lehkého obvodového pláště a bude 
realizováno zateplení systémem sendvičových polystyrenových panelů o šířce navržené 
projektantem a energetickým auditorem. Do nového pláště tělocvičny a objektu přístavby 
se namontují nová okna z plastových profilů od renomovaných výrobců. Tato okna jsou 
vyrobena tak, aby bylo zamezeno tepelným mostům a vlivům ocelové konstrukce na 
tepelné roztažnosti. Dojde také k zateplení stropu objektu formou desek EPS o tloušťce 20 
cm. Celkový rozpočet akce před výběrovým řízením činí přibližně 7,8 mil. Kč a spoluúčast 
obce bude 10 % ze způsobilých nákladů. Současně dojde i k odečtení úspor vzniklých reali-
zovaným opatřením a jejich převedení do nezpůsobilých nákladů akce. Spoluúčast města 
by se tedy celkově pohybovala maximálně do výše 1,5 mil. Kč.

 Jan Vlček,
 referent dotačních projektů

CHOCEŇSKOU VĚŽ ČEKÁ OPRAVA KROVU
Zastupitelstvo města rozhodlo na svém březnovém zasedání, že v letošním roce použije 
640 tis. Kč přidělených městu Ministerstvem kultury ČR z Programu regenerace památ-
kových rezervací a památkových zón na opravu Choceňské věže zvané Karaska. Stejnou 
částku přidá město ze svého rozpočtu.  Při podrobné prohlídce věže bylo zjištěno, že krov 
je napaden tesaříkem krovovým a houbou dřevomorkou domácí a že některé prvky krovu 
je nutné vyměnit. Proto rada města rozhodla, že před zahájením tesařských prací je nutné 
provést podrobný mykologický průzkum. Ten odhalil mnohem větší poškození, než se 
původně očekávalo.
Rozsah napadení krovu je tak velký, že je nutná etapizace stavby. V letošním roce je nez-
bytné vyměnit hlavní nosné prvky krovu ve spodní části bez nutnosti celkového odkrytí 
šindelové krytiny, a poté dřevěné prvky krovu ošetřit některou z globálních metod hubení 
dřevokazných činitelů, aby se zamezilo jejich dalšímu šíření (ohřevem, zářením apod.). 
V příštím roce budou tesařské práce pokračovat v horních částech krovu s následnou 
výměnou krytiny.

 Jaromír Andrle, 
vedoucí odboru investic
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BUK LESNÍ ROSTOUCÍ VE VYSOKÉM MÝTĚ JE ZDRAVÝM STROMEM 

PRO ZÍTŘEK
Buk lesní „Atropunicea“, dominanta areálu bývalého měšťanského pivovaru ve Vysokém 
Mýtě, byl vybrán mezi dvacet nejvýznamnějších stromů, které budou ošetřeny. Město 
Vysoké Mýto ho přihlásilo na podzim roku 2013 do projektu Nadace Partnerství „Zdravé 
stromy pro zítřek“. Jedná se o projekt, v rámci kterého mají vybrané vzrostlé stromy 
příležitost získat zdarma hodnocení svého stavu a ukázkové ošetření certifikovanými 
arboristy. 

Do tohoto projektu bylo v loňském roce přihlášeno 56 stromů z celé republiky, které v 
podzimních měsících prohlédli odborníci z Mendelovy univerzity v Brně, aby ve spolupráci 
se studenty zdarma posoudili jejich zdravotní stav, vitalitu, bezpečnost a perspektivu a 
navrhli další postup. Odborné ošetření stromu umožnily Nadace Partnerství, Společnost 
pro zahradní a krajinářskou tvorbu, o. s. a Mendelova univerzita v Brně. Samotný zásah 
provedli na konci května odborníci s mezinárodním certifikátem European Tree Worker.

 Veronika Richtrová, 
oddělení životního 

prostředí
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ZNÁME KRÁLOVNU VĚNNÝCH MĚST ROKU 2014
Královnou věnných měst pro rok 2014 se stala slečna Martina Rosenbergová z Nové Paky.
Společenský večer volby královny věnných měst letos nově vystřídalo internetové klání 
dívek a dam, které se vyfotily v korunce na veletrhu Infotour a cykloturistika v Hradci 
Králové. Odměnou pro vítězku byl víkendový pobyt v královském věnném městě dle vlast-
ního výběru. Vítězná kandidátka č. 8 získala nejvíce hlasů z 29 dívek a pro svůj pobyt si 
vybrala Dvůr Králové nad Labem.
Královská věnná města královně Martině Rosenbergové gratulují a zároveň děkují všem 
dívkám a ženám, které se soutěže zúčastnily.

Michaela Kotrbová,
 členka výkonného výboru
Královských věnných měst

ZLATÁ SVATBA 
V sobotu 26. 4. se v obřadní síni městského úřadu uskutečnila zlatá svatba manželů Alžběty 
a Václava Mikuleckých. Bylo nám velkou ctí tento slavnostní obřad, kterým provázela 
zastupitelka města Ivana Zemková, uspořádat. Oslavencům přejeme ještě mnoho dalších 
společných let!

Michaela Kotrbová, 
za komisi pro občanské záležitosti
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Příspěvky členů rady a zastupitelstva města Vysokého Mýta

Prohlášení redakce

PROHLÁŠENÍ ZASTUPITELŮ K ČLÁNKU „JAK TO VIDÍME MY“ 

(ZPRAVODAJ ČESKÉ FARMY 4/2014)

Vážení spoluobčané,
v posledním čísle Zpravodaje české farmy (4/2014) jsme si v rubrice Názory čtenářů přečetli 
článek „Jak to vidíme my“ a velice nás překvapilo, jak negativně se zde členové místní 
organizace hnutí ANO Vysoké Mýto vyjadřují o veřejných zasedáních zastupitelstva města. 
Proto považujeme za nezbytné se k tomuto článku vyjádřit a informovat vás o skutečném 
průběhu zasedání zastupitelstva.
Hned v úvodu článku nás zarazilo tvrzení, že každé jednání probíhá v atmosféře strachu, 
dusna a ignorance. Jde o subjektivní názor, nicméně my to tak nevnímáme. V rozpravě 
ke každému projednávanému bodu dostávají prostor nejen zastupitelé jak koaliční, tak 
opoziční, ale i přítomní občané z řad veřejnosti; každý tedy může vyjádřit svůj názor. 
Je zcela normální a v duchu demokratických principů, že se názory účastníků rozpravy 
různí stejně jako způsob vyjadřování jednotlivých řečníků. Někteří mluví klidným hlasem, 
některé výstupy jsou emotivní. Ani to však není důvodem jakoukoli rozpravu ukončit. To 
mohou podle jednacího řádu svým hlasováním pouze zastupitelé. Každý z řečníků nese 
odpovědnost za svůj projev a za své vystupování a není na starostovi, který jednání vede, 
kohokoli kvůli tomu omezovat. Například na posledním zasedání zastupitelstva byla hlavní 
část programu před rozpravou k petici projednána do osmnácté hodiny. Zbývající čas až do 
ukončení zasedání ve 22.40 byl vyplněn rozpravou k petici a diskusí s veřejností.
Je pravdou, že některé názory se setkávají s negativním ohlasem jak zastupitelů, tak 
veřejnosti. Není pravdou, že by rodinní příslušníci starosty narušovali zasedání zastupitel-
stva. Pokud je nám známo, tak příbuzná starosty se zúčastnila pouze dvou zasedání zastu-
pitelstva a vystoupila jen jednou. Oproti tomu se zasedání zastupitelstva téměř pravidelně 
aktivně účastní rodinní příslušníci jiných zastupitelů.

Jsme si v plné míře vědomi, že máme na základě paragrafu 4 tiskového zákona a Pravidel 
pro vydávání Vysokomýtského zpravodaje povinnost zveřejnit v našem periodiku příspěvky 
členů rady a zastupitelstva města Vysokého Mýta. Protože však délka některých příspěvků 
narostla až do výše přes 10 000 znaků, požádali jsme jejich autory, aby respektovali přimě-
řenou délku v rozsahu cca 3 600 znaků, pod kterými si čtenář může představit  jednu stranu 
Vysokomýtského zpravodaje. Tento krok byl opodstatněný tím, aby bylo možné zachovat 
rozsah tohoto periodika v rozsahu vázaným rozpočtem, aby nedošlo ke krácení pravi-
delných rubrik nebo zamítnutí příspěvků ostatních kulturních, církevních a sportovních 
organizací. V žádném případě nedošlo k tomu, abychom příspěvek odmítli zařadit. Redakce 
pouze písemně, po termínu uzávěrky, požádala některé autory příspěvků,  aby bez našeho 
zásahu sami svoje sdělení zkrátili do námi požadované délky, a toto místo jim do doby 
tisku, v pořadí dle příjmení autora, také rezervovala. Děkujeme za pochopení.

 Redakce
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Mrzí nás, že některé rozpravy probíhají v příliš vzrušené atmosféře a někteří řečníci odbíhají 
od tématu, nicméně když starosta předává diskutujícímu slovo, dopředu nemůže vědět, co 
a jak sdělí.
Před každým zasedáním jsou všem zastupitelům poskytovány veškeré podklady k danému 
jednání s dostatečným předstihem, takže se s nimi můžeme dostatečně seznámit. Kromě 
toho máme možnost vyžádat si od příslušného vedoucího odboru doplňující informace. 
Mnozí z nás proto nemají k projednávaným bodům žádné otázky a necítí ani potřebu 
se k nim dále vyjadřovat. K tvrzení, že celá polovina zastupitelů se přišla pouze napít a 
občerstvit, můžeme uvést pouze to, že jsme přesvědčeni, že většina zastupitelů se zcela 
jistě snaží plnit úkoly plynoucí z této funkce co možná nejzodpovědněji, a stejně tak i sliby 
ze svých volebních programů.
Zaměstnanci Městského úřadu Vysoké Mýto se účastní jednání zastupitelstva města proto, 
aby jednak jménem rady města předkládali jednotlivé body k jednání, a jednak proto, aby 
v případě potřeby na vyzvání poskytovali odborné odpovědi. Neočekává se od žádného z 
těchto zaměstnanců, že bude samostatně vstupovat do diskuse, tak jak to činí zastupitelé 
a veřejnost.
Nesouhlasíme s obsahem článku „Jak to vidíme my“, který se snaží obyvatelům našeho 
města podsouvat nepravdivé a zkreslené informace, které ve vás vyvolávají negativní 
postoj vůči současnému vedení města. Proto bychom vás, obyvatele Vysokého Mýta, rádi 
pozvali na příští zasedání zastupitelstva, abyste se sami mohli přesvědčit o nepravdách, 
které se šíří naším městem.

Zastupitelé města Vysokého Mýta:
Roman Baťa, Jaroslav Bezděk, Miloslav Coufal, Jan Klíma, Jiří Kovařík, Pavel Kubů, Jitka 

Loskotová, Jan Pešina, Miloslav Soušek, Josef Vondráček, Ivana Zemková                                            

 Ve Vysokém Mýtě 2. 5. 2014
                                            

Vážení a milí spoluobčané,  
stejně jako se blíží ke konci školní rok a rodiče s dětmi netrpělivě 
očekávají vysvědčení, tak se i naše čtyřleté volební období chýlí ke 
konci, a je nejvyšší čas bilancovat.  
Při pohledu zpět i do blízké budoucnosti se raduji z mnoha 
realizovaných i dokončovaných projektů, které nás hmatatelně 
obklopují, někdy svým provedením zkrášlují, jindy současně 
ulehčují život v našem městě. Ukázkovým příkladem je přestavba 
M-klubu, kdy se na první pohled z „maloměstského kulturáku“ 
vyloupnul reprezentativní kulturní stánek pro plesy, koncerty i 
jiné akce, včetně venkovního Amfiteátru, nabízejícího příjemného 

posezení i pro rodiny s dětmi. K úplné spokojenosti zde již chybí jen realizace poslední fáze 
připravovaných úprav se zajištěním bezbariérového vstupu do sálů. S tím souvisí i výborný 
nápad v podobě založení Vysokomýtské kulturní o. p. s., zajišťující komplexní péči o kul-
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turu, tj. M-klub (kino, divadla, koncerty, plesy, taneční kurzy aj.), Městská galerie a Městská 
knihovna, dále pak pořádání městských slavností a vydávání Vysokomýtského zpravodaje. 
To vše znamenitě vede její ředitelka Dagmar Sabolčiková. Můj obdiv patří i kreativnímu 
hudebnímu dramaturgovi Vojtěchu Sedláčkovi, vedoucímu M-klubu, díky jemuž máme na 
naší hudební vysokomýtské scéně k dispozici jen to nejlepší z nejlepšího. Ke kultuře se váže 
i rozhodnutí o znovuoživení městského kina, formou jeho digitalizace, či vytvoření nahrá-
vacího hudebního studia v ZUŠ. Z praktičtějších projektů uvádím tento měsíc otevírané 
nové parkoviště u autobusového nádraží, v září pak dlouho očekávanou rekonstrukci 
ulice Odbojářská. Aktuálně se můžeme těšit i z bazénu, který svým bohatým vybavením 
překonal veškerá počáteční očekávání, a bude jistě vyhledávanou sportovní i relaxační 
zónou pro široké okolí. V neposlední řadě musím zmínit „akci roku“, kdy již za několik týdnů 
otevřeme Muzeum českého karosářství, kde se oproti původnímu projektu podařilo ušetřit 
mnoho milionů korun. Mimo velké investiční projekty se podařilo realizovat i ušetřit v 
podobě menších projektů. Příkladem za všechny jsou aktivity MGVM. Za pouhý rok se podařilo 
realizovat více jak desíku výstav a depozitář naší galerie obohatily nové přírůstky, darů umělců, 
jakými jsou např. ak. sochař Zdeněk Rosák, umělecký kovář Karel Bureš a další. 
Jako Mejťáci tak po právu můžeme říci, že žijeme ve městě plném kultury, což dokládá i 
velké množství skvělých akcí, které nám v průběhu roku připravují ve svém volném čase 
naši „amatérští“ herci, loutkáři, fotografové nebo další zájmové spolky jako Červení králíčci, 
organizátoři akce Hudba pomáhá, No pasivo či nově spolek Variace vm. Z těchto akcí bych 
za sebe ráda zmínila loňskou novinku, která vzešla ze spolupráce MGVM a ZUŠ VM. V rámci 
pořádaných Městských slavností se uskutečnila benefiční aukce, na které si zájemci mohli 
vydražit umělecká díla, vzniklá v plenéru našeho města téhož dne, umělců a pedagogů: 
Tomáše Diblíka, Filipa Dvorského, Christiny Bachmannové, Jitky Klofandové, Moniky 
Jakoubkové a mnoha dalších. Zastoupeni ale byli i jejich polští kolegové. Výtěžek akce šel 
pro dobro Bereniky o. p. s. Věřím, že na tuto akci naváží stejně úspěšné další ročníky.  
Svým výběrem projektů a akcí chci především ukázat na to, jak je potenciál našeho města 
velký, jak intenzivně se na něm pracuje a jak všestranně se v něm můžeme všichni rea-
lizovat, nebo jej jen užívat, bavit se a vzdělávat. To by mělo být cílem nás všech. Ovšem 
není tomu tak vždy a této „Achillově patě“ se budu věnovat v některém z příštích vydání 
Vysokomýtského zpravodaje. S těmi z Vás, kteří máte podněty či připomínky ke zlepšení 
života a dění ve městě, se těším na viděnou při společném setkání dne 12. 6. v 18.00 hodin 
na zahrádce Restaurace Barbakán (bývalá Porta) nebo v sobotu 14. 6. ve 14.00 hodin v Café 
Berenika.  
S ostatními se ráda uvidím na další excelentní akci, Sodomkovo Vysoké Mýto, která nám 
připomene, jak moc pyšní můžeme být na to, že žijeme ve městě historické autokarosářské 
ikony pana Josefa Sodomky.  
S přáním krásného června a radosti z vysvědčení Vás zdraví Vaše zastupitelka  

Jitka Loskotová  
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CO SE OPRAVDU DĚJE V MÝTĚ?
Musím občany uklidnit, že nic špatného, ale naopak mnoho 
pozitivního. Každý se může přesvědčit, že úředníci i městské 
organizace pracují ke spokojenosti občanů. Já osobně jim za to 
děkuji. Staré přísloví říká, že kdo nic nedělá, nic nezkazí. Ani my 
nejsme dokonalí. Jen musím konstatovat, že v minulých třech 
letech všechny kontroly i audity (a nebylo jich málo) proběhly 
bez problémů. Blíží se komunální volby, a tak se v posledních 
týdnech objevují na různých místech různé zprávy z řad politiků, 
zastupitelů,  veřejnosti  i anonymy se „zaručenými“ informacemi. 

Myslím, že není potřebné všechny výmysly komentovat. Považuji za zbytečné ztrácet tím 
čas, který patří městu a občanům. Kdo má rád bulvár, stejně ho fakta nezajímají. Současná 
koalice se snaží o dynamický rozvoj města. Považuji za alarmující, když se ti, kteří pro město 
nic nedělají, snaží doslova znechutit práci ostatním radním, zastupitelům, úředníků a v 
neposlední řadě je touto negací zasažena i veřejnost. Mohu konstatovat, že program, se 
kterým jsme občany oslovili v minulých volbách, je prakticky celý splněn. Přeji budoucímu 
zastupitelstvu, aby se mu podařilo totéž. 
Děkuji za pochopení.                    Miloslav Soušek  

OTEVŘENÝ DOPIS ZASTUPITELŮM MĚSTA 

VYSOKÉHO MÝTA
Zkrácený příspěvek

Do Vysokomýtského zpravodaje nás prý začalo psát tolik, že 
redakční rada shledala, že je Zpravodaj malý. Že se to tam všechno 
nevejde. A tak jsme byli vyzváni i my, stálí přispěvatelé, abychom 
svá vyjádření zkrátili. Takže, kdo všechno krátí? Věřím, že všem 
je měřeno stejným metrem i počtem znaků a že své příspěvky 
zkrátí i pan starosta, aby to odpovídalo duchu tiskového zákona. 
Pokusím se být stručná.

I. Dovolte, abych se ještě vrátila k březnové společné schůzi komise dopravní a komise 
podnikatelů, na které byly zmíněny některé vize úpravy silniční a železniční dopravy 
ve městě. Pana tajemníka Nádvorníka se dotkl můj povzdech, že omezil diskusi. Cituji z 
jeho reakce: „v rámci diskuse jsem poznamenal, že v tuto chvíli jsou jakékoli komentáře 
zbytečné.“ Citovaný výrok pana tajemníka podle mne nelze chápat jako výzvu přítomných 
k diskusi. Naopak.
Je s podivem, že jedna jediná moje věta vyvolala takovou bouři nevole ve vedení města. 
V mém příspěvku „Co se to děje v Mejtě?“ šlo ale o něco jiného. Chtěla jsem upozornit na 
špatnou informovanost veřejnosti i zastupitelů o dění a chystaných akcích v Mýtě. Toť vše. 
Už to nebudu komentovat.
II. Napsala jsem otevřený dopis všem kolegům zastupitelům. O čem? O Botanické zahradě. 
O chystaných úpravách v ní. O tom, kolik to bude stát. V dopise se ptám na to, co nevím, 
co mi není jasné, co mi není lhostejné, co potřebuji vědět. Před závěrečným hlasováním. 
Ptám se, protože mám naše město ráda a chci, aby bylo hezké a příjemné. Ale také proto, 
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abychom neutráceli společné městské miliony neuváženě, nepromyšleně, zbytečně. 
Připomínám náš slib zastupitele. Odvolávám se i na čest a svědomí každého z nás.
Pokusím se o shrnutí: 
Při jednáních rady města nám byly postupně od roku 2012 předkládány ke schvalování 
jednotlivé části projektu „Stezka botanickou zahradou“ firmy MDS projekt. Tak nějak 
nenápadně. Všechno schváleno. Začátkem dubna 2014 rada města dostala k prostudování 
půdorys hotového projektu a rozpočet. Šok. Z původní inline a cyklostezky nakonec jen 
stezka. Z původních 0,9 milionu Kč nakonec 15,4 milionů Kč. Co všechno má v upravené 
botanické zahradě být? Stezka. Z parkoviště pod Mikádem na parkoviště pod Sokolovnou. 
Vybavení? Žádné jsem v dokumentaci nenašla. Vizualizace pro lepší představu a pocho-
pení? Není. Byla by moc drahá.
Zastupitelé, kteří nejsou v radě, mají smůlu a minimum informací. Informovanost se 
zlepšuje až díky „Petici za transparentní projednávání investičních akcí ve Vysokém Mýtě“, 
tedy od března, dubna 2014.
V roce 2010 byl těsně před realizací jiný projekt na úpravy v botanické zahradě. Projekt 
zahradního architekta Zdeňka Sendlera. Kromě zpevněné stezky obsahoval mimo jiné i 
lavičky, místa pro hry dětí s herními prvky, altánek, místa pro relaxaci, pro setkávání. Projekt 
i s vizualizacemi. Možná jste je viděli na stránkách města (www.vysoke-myto.cz), byly tam 
až do poloviny dubna 2014. Proč? Projekt byl už dávno zamítnutý, protože byl příliš drahý. 
Cena? Kolem 15 milionů Kč.
V otevřeném dopise se ptám i na to, jestli není nejvyšší čas vzít rozum do hrsti. V klidu si 
sednout a společně se zamyslet, který z obou projektů je pro město přínosnější. Za účasti 
autorů obou projektů, odborníků z radnice, zastupitelů i veřejnosti. Tlačí nás čas. Snad není 
ještě pozdě. 
Celý otevřený dopis mi redakce Vysokomýtského zpravodaje odmítla uveřejnit, pro 
nedostatek místa. Zastupitelům jsem jej poslala. Požádám o jeho uveřejnění na stránkách 
Našeho Mýta (www.nasemyto.cz). Věřím, že nás je víc, komu Mýto není lhostejné. 
Vysoké Mýto 22. 5. 2014      

 Jiřina Šafrová, členka rady města

VYJÁDŘENÍ PŘEDSEDY KONTROLNÍHO VÝBORU 

JANA ŠTANGLA (TOP 09) NA ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA DNE 23. 4. 2014
Ve městě mne zastavilo nezávisle na sobě několik lidí, kteří mi 
sdělili, že se na městě krade, proč s tím něco nedělám, když jsem 
ten advokát, který by tomu měl rozumět, a jsem v tom zastupi-
telstvu. Taky říkali něco v tom smyslu, že je dobře, že to starosta 
zatrhnul. Na otázku, kde na to přišli, mi zcela nečekaně sdělili, že 
umí číst a že měl  údajně v Orlickém deníku dne 26. 3. 2014 vyjít 
článek, kde se starosta nechal slyšet, že cituji:

„Topka, lidovci a ODS, kteří jsou v menšinové opozici, se snaží využít jakékoli příležitosti a 
vytvářejí tady napětí. Nejde jim o to pracovat pro město, ale co nejvíce se podílet na moci. 
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Byli zvyklí na ´penězovody´, a ty jim Soušek zastavil. Prostě v Mýtě se nekrade a jim to 
zřejmě vadí.“
Ověřil jsem si, že skutečně tento článek vyšel a skutečně musím říci, že mne to vyděsilo. 
Jsem předsedou kontrolního výboru a z tohoto titulu bych měl dohlížet také na to, 
aby město hospodařilo řádně, dle stanovených pravidel. Nejsem přitom sám, existuje 
celá řada kontrolních mechanismů – na hospodaření města dohlíží např. i krajský úřad, 
orgány městského úřadu a zastupitelstvo má svůj finanční výbor. Provedl jsem šetření na 
finančním odboru města, kde jsem vyžádal podklady, týkající se účetnictví, výkazů, auditů 
krajského úřadu, namátkově za jeden rok období vlády starosty Souška, konkrétně 2012 a 
jeden rok za předchozího vedení města, konkrétně rok 2009. Z předložených dokladů nikde 
nevyplynulo, že by byla nějaká zjištění, ze kterých by se dalo vyvodit, že by někdo kradl, 
nebo nějak jinak se na úkor města obohacoval. Především poukazuji na závěry auditu kraj-
ského úřadu Pardubického kraje, který se velmi podrobně zabýval kontrolou hospodaření 
města a v obou rocích neměl žádné vážné výhrady ani připomínky, pod auditem podepsán 
Ing. Miloslav Soušek, starosta. Neobdržel jsem žádné podklady, ze kterých by bylo možné 
vyvodit závěr, že starosta Soušek nějakou konkrétní kontrolu provedl, že z ní vyvodil nějaká 
zjištění, nebo nějaká opatření, která prezentoval v tisku. Z tohoto mi vyplývá závěr, že se 
něco zřejmě může všeobecně tajit, to by znamenalo, že v tom jsou zapojeni všichni členové 
zastupitelstva a pracovníci úřadu a tedy, slovy náhodných občanů – kradou všichni. Členů 
minulého zastupitelstva byla celá řada, a proto by jim bylo možné položit otázku: „Okrádali 
jste nebo okrádáte město?": Ing. Baťa, pan Bezděk, Mgr. Vondráček, Doc. Klíma, Ing. Kubů, 
paní Zemková, Dr. Dejdarová, Dr. Podroužek, pan Hejhal, Ing. Krejza, Prof. Hynek, Dr. 
Šafrová, Mgr. Vedral, Mgr. Junek.
Stejnou otázku bych mohl položit všem zaměstnancům města.
S ohledem na objektivní údaje, které jsem získal, ale dovozuji, že je tato varianta nesmysl, 
na městském úřadě se nekradlo. Takže se tážu starosty, z čeho konkrétně vycházel, když 
mluvil o penězovodech, při jaké kontrole zjistil pochybení, čeho se týkala a především jaká 
konkrétní opatření učinil?
Po skončení mé řeči jsem na zcela konkrétní otázky od starosty neobdržel žádnou věcnou 
odpověď. Nutno podotknout, že Topka v předchozím volebním období ani své zastoupení 
v orgánech města neměla a ani se tedy nemohla chovat tak, jak starosta uvádí. Já bych rád, 
aby se naše město ubíralo zcela jiným směrem, než jak předvedl ve svých výrocích pan sta-
rosta. Chci, aby se ukončily nové zvyklosti, které nám sem zanesl z "vysoké" politiky, aby se 
město obrátilo tváří zpět ke slušným občanům, a konečně se zde všem zase volně dýchalo.

Jan Štangl
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Vysokomýtské kino (www.vysoke-myto.cz/kino)

Středa 11. 6. v 19.00

MAFIÁNOVI (Krimi / Komedie)

Kdysi měl všechny a všechno pod palcem. 
Ale časy se mění. Bývalý mafiánský boss 
Giovanni Manzoni, jeho rázná manželka 
Maggie a jejich dvě děti jsou za příkladnou 
spolupráci se zákonem umístěni do pro-
gramu na ochranu svědků. Žít životem 
spořádaných občanů se jim příliš nedaří. 
Tahle rodinka má mafiánství prostě v 
krvi... Režie: Luc Besson. Hrají: Robert De 
Niro, Michelle Pfeiffer, Tommy Lee Jones, 
Dianna Agron, John D'Leo, Dominic 
Chianese, David Belle aj.
112 min. České titulky. Od 12 let. 

Vstupné 30 Kč. 

 
Středa 18. 6. v 19.00

OLGA (Dokument)

Nejbližší a nejspolehlivější parťák 
Václava Havla, kamarádka, která nezkazí 
žádnou legraci, naopak ji vymýšlí, štědrá 
hostitelka, vášnivá hráčka a houbařka, 
milovnice přírody, ostrá glosátorka, 
statečná a neúnavná disidentka, žena 
věcná, vždy s nohama na zemi a vždy 
svá. Nový celovečerní dokumentární film 
režiséra Miroslava Janka (Občan Havel, 
Čtyři dohody) není pouze popisným 

životopisem, ale osobním portrétem 
výjimečné osobnosti – první dámy Olgy 
Havlové... Režie: Miroslav Janek. Hrají: 
Olga Havlová (a. z.), Václav Havel (a. z.)
87 min. V českém znění. Přístupný. 

Vstupné 30 Kč.

 
Středa 25. 6. v 19.00

POT A KREV (Akční / Komedie)

Daniel Lugo je sympatický trenér z posilov-
ny, který ve volných chvílích myslí jen na to, 
jak bezbolestně zbohatnout. Vymyslí plán, 
do něhož zasvětí dva kumpány, Adriana, 
chlapíka totálně rozhašeného steroidy, a 
čerstvě propuštěného recidivistu Paula, z 

něhož se stal ve vězení velmi věřící člověk. 
Ten plán je geniálně jednoduchý. Unesou 
obchodníka Victora Kershawa a za kufr 
plný peněz ho zase pustí na svobodu. 
Kdyby všichni zúčastnění aktéři nebyli 
naprostí pitomci, možná by to i vyšlo... 
Režie: Michael Bay. Hrají: Mark Wahlberg, 
Dwayne Johnson, Ed Harris, Rebel Wilson, 
Tony Shalhoub, Anthony Mackie, Rob 
Corddry, Tony Plana, Bar Paly aj.
130 min. České titulky. Od 15 let. 

Vstupné 30 Kč.
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4. DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ

V PŘEDPLATNÉM
Úterý 10. 6. v 19.30

Divadlo Pod Palmovkou  
David Seidler:

KRÁLOVA ŘEČ
Hra, která je předchůdkyní slavného stej-
nojmenného filmu, začala vznikat v osm-
desátých letech minulého století na moti-
vy vzpomínek svérázného „královského 
logopeda“ Lionela Logua. Emotivně silná 
tragikomedie o překonávání vlastních 
slabostí, opravdovém vědomí odpověd-
nosti a zranitelném mužství. Skutečností 
inspirovaný osud britského krále, potý-
kajícího se s koktáním, které stejně jako 
jeho nesmělost i psychická zranitelnost 
zásadně ohrožují budoucnost království, 
jenž se nachází na prahu světové války a 
naléhavě potřebuje silnou osobnost ve 
svém čele.
Upozorňujeme diváky, že během tohoto 
představení se na jevišti kouří cigarety a 
doutníky.
Režie: Petr Kracik. 
Hrají: Martin Stránský, Dušan Sitek, Petra 
Horváthová/ Simona Vrbická, Kateřina 
Macháčková, Miloš Kopečný, Karel Vlček, 
Ivan Jiřík, Saša Malinská,  Rudolf Jelínek, 
René Přibil, Jiří Havel, Karel Hlušička, 
Václav Vostarek.
Doprodej volných vstupenek od 2. 6. v IC 
MěÚ. 
 
 
Neděle 22. 6. v 19.00

MIROSLAV DONUTIL

CESTOU NECESTOU
Předprodej ONLINE nebo v IC v Chocni, ve 
Vysokém Mýtě a v Litomyšli.
Vstupné: 280, 300, 320 Kč.

Šemberovo divadlo

TANEČNÍ ODPOLEDNE PRO 

STŘEDNÍ A STARŠÍ GENERACI
V neděli 8. 6. v 13.30 se uskuteční ve 
společenském sále M-klubu poslední 
taneční odpoledne této sezóny. K tanci i 
poslechu hraje Rytmická skupina Vysoké 
Mýto.  
Vstupné: 60 Kč.

Pátek 20. 6. ve 21.30

NAZARETH
Vstupné 390/450 Kč, na místě 490 Kč.
Více info 3. strana obálky.

Koncert 

Středa 25. 6. v 19.00

OTAKAR
- smíšený pěvecký sbor Vysoké Mýto
Host: GRI-GRI - africké rytmy - bubeníci 
Vysoké Mýto.
Můžete se těšit na průřez různými žánry, 
od úpravy lidových a moravských písní, 
písní španělských, anglických, přes písně 
ze známých muzikálů a filmů, ale i písně 
z afrického kontinentu doprovázených 
bubny. 
Vstupné 20 Kč.

M-klub

Amfiteátr
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Hudební festival

Čtvrtek 26. 6. od 12.00,

Amfiteátr M-klubu
RANDÁLFEST - N°1
UDG, Dědovy blechy, W.X.P, Nové zboží, 

Slepá idea, The Snitch, Lost Pick

VOŠ a SŠ stavební Vysoké Mýto a M-klub 
vás srdečně zvou na letošní ročník 
RANDÁLFESTU! Odpoledne se můžete 

těšit na přehlídku kapel, v nichž je alespoň 
jeden ze členů studentem vysokomýtské 
stavárny, kromě toho vás čekají Dědovy ble-
chy a vrchol večera - koncert skupiny UDG.
Přijďte s námi zakončit školní rok a oslavit 
začínající prázdniny! 
Podrobnější informace budou průběžně 
aktualizovány.
Vstupné 50 Kč.

Půjčovní doba

Oddělení pro dospělé čtenáře

Pondělí 9.00 -12.00  13.00 -18.00 
Úterý 8.00 - 15.30 
Středa 9.00 -12.00  13.00 -18.00  
Čtvrtek --------------- -----------------
Pátek 9.00 -12.00  13.00 -17.00

Oddělení pro dětské čtenáře

Pondělí --------------- 12.00 -17.00
Úterý --------------- 13.00 -17.00
Středa 8.00 -12.00
Čtvrtek ---------------
Pátek --------------- 13.00 -17.00

Výstava ve vestibulu

VÝTVARNÉ PRÁCE KLIENTŮ 

DENNÍHO CENTRA BERENIKA
Výstava potrvá od 1. 5. do 31. 5.
 
NOVINKY
Naučná literatura:

Jiřina Prekopová: I rodiče by měli dělat chyby
Jiří Padevět: Průvodce protektorátní Prahou
 
Beletrie:

Hana Hindráková: Dobrovolnice
Jessica Brockmole: Dopisy z ostrova Skye
Magda Váňová: Babí léto

Literatura pro děti a mládež:

Jan Opatřil: Dobrodružství kapříka Metlíka
Kateřina Schwabiková: Cesty dětí do staletí
Petra Nagyová-Džerengová: Klára a bubáci
Pavel Čech: Dobrodružství pavouka Čendy

Městská knihovna

Městská knihovna Vysoké Mýto,
Litomyšlská 70
tel. 465 420 769, 
knihovna@vysoke-myto.cz, 
www.knihovna.myto.cz
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1. 6. – 29. 6.

JINDŘICH REJNART
Krajiny vnější a vnitřní

Vernisáž v neděli 1. 6. v 10.00.

Úvodní slovo Josef Sůva. Hudební doprovod
Saxofonové kvarteto ZUŠ Vysoké Mýto.

GALERIE VE ZVONICI
Otevřeno denně kromě pondělí
10.00 – 12.00    13.00 – 17.00

Rozhovor

JINDŘICH REJNART, sklářský výtvarník, malíř. 
Absolvent Vyšší průmyslové školy sklářské v Železném Brodě a Vysoké  školy umělecko-
průmyslové v Praze u prof. Stanislava Libenského. Nedílnou součástí autorova výtvarného světa 
je také malba. Jeho sklářská tvorba je uložena ve sbírkách Moravské galerie Brno, Slovenské 
národní galerie v Bratislavě, Uměleckoprůmyslového muzea v Praze, Národní galerie v Praze a 
Galerie Benedikta Reita v Lounech. Některé obrazy jsou zastoupeny ve sbírkách Galerie moder-
ního umění v Hradci Králové, Východočeské galerie Pardubice aj. Žije v Chocni.
 
V červnu pořádá MGVM v GALERII VE ZVONICI výstavu vašich obrazů. Co vás na 

malbě přitahuje, fascinuje?

Malíř, výtvarník, netvoří jen proto, aby měl co vystavovat, ale hlavně proto, že je to jeho 
nutkání vytvářet něco, co v něm rezonuje na vjemy z okolního světa. Je to podobné řece, 
která neustále proudí napájená prameny okolní krajiny.
Vaše kompozice jsou detailně propracované a promyšlené. Vytváříte si takto svoji 

vlastní realitu?

Umělce provokuje také jedno velké dobrodružství, které zažívá při vytváření obrazu, zvláště 
abstraktního, kdy nekonkrétní představy realizuje do konečné podoby pomocí barvy a 
kompozice.
Obrazy potřebují diváka. Tato verbalizovaná myšlenka se opakuje na mnoha 

vernisážích. Souhlasíte s ní? 

Samozřejmě, že obrazy potřebují diváka, potřebují čas od času provětrat, neboť pozice, kdy 
se někde v depozitu dívají sobě navzájem  na záda je po čase přestává bavit. Potřebují se 
občas podívat do tváře lidí, poněvadž jsou v podstatě stejně ješitní jako lidé a chtějí vidět 
jejich zájem a potěšit je, než se zase ponoří do šedi svého depozitu.
Děkujeme  za rozhovor a těšíme se na vaši výstavu.   

MGVM

Městská galerie

Městská galerie Vysoké Mýto, nám. Přemysla Otakara II., 566 01 Vysoké Mýto, 
tel. 465 466 154, galerie@vysoke-myto.cz

Navštivte nás na www.mg.vmyto.cz
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Výstavy a akce

Sobota 7. 6.

Regionální muzeum ve Vysokém Mýtě a Společnost přátel Carrosserie Sodomka vás zvou na
VIII. ROČNÍK FESTIVALU SODOMKOVO VYSOKÉ MÝTO
spojeného s XIX. setkáním Společnosti přátel Carrosserie Sodomka a připomenutím 110. 
výročí narození Josefa Sodomky mladšího.
Program:

Náměstí Přemysla Otakara II.

Minivýstava ke 110. výročí narození Josefa Sodomky ml. 
 9.00     Zahájení s medailonkem Josefu Sodomkovi mladšímu
 9.00 - 11.00  Setkání automobilů s karoseriemi Sodomka a anketa o nejelegantnější vůz
 9.00 - 11.30 Sraz historických automobilů vyrobených do r. 1950
 9.00 - 12.30 Tradiční vyhlídkové jízdy po Vysokém Mýtě, tentokrát autobusem RO!
 9.10 - 9.45  0. ročník Kujebáckého rotování v muzeu (stabilní motory vyrobené do
  r. 1950)  – 1. vstup
 9.45 - 10.00  Četnická pátrací stanice Pardubice – ukázka řízení dopravy
10.00 - 10.15 Módní přehlídka
10.00 - 10.30 Komentovaná prohlídka historických automobilů s karoseriemi Sodomka
10.30 - 11.00  Komentované ukázky jízdy traktorů vyrobených do r. 1950
11.30 - 11.45  Četnická pátrací stanice Pardubice – šetření dopravní nehody
13.00 - 14.30  Závod historických plášťových kol
  A) jízda elegance  B) závod ženy a muži
14.15 - 14.45  0. ročník Kujebáckého rotování v muzeu – 2. vstup
15.15 - 15.45  Předkapela Saxofonové kvarteto
16.00 - 17.15  Koncert skupiny Zatrestband z Třeště
 
 

Regionální muzeum
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Výstavní prostory

MALÁ VÝSTAVA ODĚVŮ Z OBDOBÍ MEZI SVĚTOVÝMI VÁLKAMI

ANEB CO JSME VÁM NA NÁMĚSTÍ NEMOHLI UKÁZAT
Otevírací doba 9.00  -  12.00 a 13.00  -  17.00.

Výstava 

8. 6. – 14. 9.

AUTO, KAM SE PODÍVÁŠ
Prázdninovou výstavu „Auto, kam se podíváš“ lze bez nadsázky označit jako rodinnou. Tedy, 
minimálně její mužské části bez ohledu na věk může nabídnout pestrou paletu zážitků. 
Malým klukům i holčičkám předvede spoustu hraček, které lze nalézt snad jen u dědečka 
na půdě nebo na sběratelských burzách. Tatínci možná poznají autíčka, se kterými si hráli 
jako malí ve školkách či u kamarádů. Na výstavě lze shlédnout šlapací auta stejně jako malé 
„angličáky“, modely lepené z papíru, unikátní sbírku autíček Igra Oldtimer nebo skládačky 
Montisystem ze Semil.

Seminář

12. a 13. 6.

VODA, VÍTR, DŘEVO A SVALY ANEB OBNOVITELNÉ ZDROJE ENERGIE 

V MINULOSTI

HORNÍ MARŠOV (VÝCHODNÍ KRKONOŠE)

Regionální muzeum ve Vysokém Mýtě spolupořádá se Střediskem ekologické výchovy a 
etiky Rýchory – SEVER v Horním Maršově v Krkonoších seminář, který učastníkům před-
staví zkušenosti historiků, památkářů a provozovatelů technických památek, zabývajících 
se tématy jako jsou energie vody, větrná energie i energie z jiných obnovitelných zdrojů.
Bližší informace o programu a přihlášky jsou k dispozici na webových stránkách muzea a 
e-mailové adrese: urbanek@muzeum.myto.cz.
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Pátek 13. 6. od 18.00 do 23.00

MUZEJNÍ NOC
Regionální muzeum se opět zapo-
jí do celorepublikového festivalu 
Muzejních nocí. 
Tento rok se v programu zaměříme 
na archeologii, protože zahajujeme 
nový cyklus rodinných workshopů 
„Archeologie a experiment“. 
Přijďte se podívat na praktické 
ukázky zpracování kovů v obdo-

bí pravěku a vyzkoušejte si tavení, odlévání a kování pod vedením zkušených lektorů z 
občanského sdružení Bacrie. Archeolog David Vích bude opět prezentovat zajímavou část 
své podsbírky. Tentokrát se můžete těšit na vyprávění o militáriích všeho druhu, které byly 
nalezeny ve Vysokém Mýtě a okolí.
Dále bude možné absolvovat v netradiční denní době komentované prohlídky expozice 
firmy Sodomka a Kabinetu militária. Chybět nebude ani poznávání neobvyklých sbírkových 
předmětů a výtvarná dílna zaměřená na ruční výrobu kožených přívěsků. Každý návštěvník 
potom může získat pamětní otisk do pečetního vosku.
 

Neděle 22. 6. od 14.00 do 18.00

NA KOLE S ETNOGRAFEM ZA MLÝNY NA ŘECE LOUČNÉ
Vydejte se s námi na neobvyklou výpravu na kole s etnografem Radimem Urbánkem a 
navštivte několik mlýnů na řece Loučné. Startujeme na náměstí Přemysla Otakara II. ve 14 
hodin. 
Nejprve vystoupáme do Vraclavi, kde si v osadě Sv. Mikuláš prohlédneme klasicistní 
Rozlivkův mlýn. Odtud sjedeme k mlýnu v Malejově a poté do Janoviček. Nedaleko vlakové 
stanice Zámrsk navštívíme bývalý mlýn čp. 61. Pak dojedeme po silnici do Šnakova, kde 
zaujme torzo mlýna v podobě bizarně působící poslední stěny vícepodlažní mlýnice a 
turbinového domku, již řadu let využívaného jako malá vodní elektrárna. Při zpáteční cestě 
ve Vysokém Mýtě navštívíme Josefyho mlýn, který se pyšní nejstarším známým nápisem 
o založení mlýna v Čechách z roku 1541, a Panský mlýn, v němž se kompletně dochovalo 
umělecké mlecí složení povětšinou pocházející z období mezi světovými válkami. Vytyčená 
cesta bude asi 25 km dlouhá a návrat je stanoven přibližně na 18. hodinu.
 
 
Výstava 

16. 6. - 29. 6, prostory Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR
KAROSÁŘSTVÍ DŘÍVE A DNES
Historie nejslavnější československé karosárny Sodomka Vysoké Mýto v prostorách 

Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR

Společná výstava Regionálního muzea ve Vysokém Mýtě a firmy MCAE Kuřim v pro-
storách Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky. Návštěvníci této ústavní 
instituce budou mít jedinečnou příležitost seznámit se s tím, jak vznikaly automobilové 
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karosérie před více než sedmdesáti 
lety a jak vznikají dnes za pomoci 
3D technologií. Dobové fotografie, 
výkresy, originální modely automo-
bilů Aero 50, Bugatti T57, Tatra 70A 
a mnohé další představí také um 
našich předků a technickou vyspě-
lost meziválečného Československa 
a zároveň budou důstojně propa-
govat a reprezentovat Vysoké Mýto. 
Skutečnou raritou pro Poslaneckou 
sněmovnu bude vystavení automo-
bilu Aero 50 Dynamik a repliky his-
torického kluzáku Skaut.
Výstava je pořádána pod záštitou a za podpory poslance Parlamentu České republiky Jiřího 
Junka. 

Výstava

29. 6. - 31. 8. 

VELKÁ VÁLKA
Konflikt, označený později jako I. světová válka, vypukl přesně před sto lety. Její průběh 
a historické souvislosti, s důrazem na účast tří vysokomýtských vojenských útvarů, při-
pomene letní výstava „Velká válka“, kterou vytvořili František Kroulík a Miroslav Řehák ve 
spolupráci s Regionálním muzeem ve Vysokém Mýtě. Výstavu uvede přednáška Jaromíra 
Vykoukala „Srbská kampaň“, která se uskuteční v úterý 17. června. 
 
Úterý 17. 6. v 18.00

PŘEDNÁŠKA JAROMÍRA VYKOUKALA „SRBSKÁ KAMPAŇ“
Dne 25. července 1914 malý soused rakousko-uherské monarchie Srbsko pochopilo, že 
ať udělá cokoliv a poníží se jakkoliv, není jiné cesty, než se připravit na válku, a zahájilo 
mobilizaci. 28. července 1914 vyhlásila monarchie Srbsku válku. Vzhledem ke složitému 
systému spojeneckých smluv se do konfliktu zapojily i ostatní evropské mocnosti a Velká 
válka už nešla zastavit. Pro Rakousko-Uhersko to byla poslední válka v jeho mnohasetleté 
historii, protože její závěr, který znamenal nejen jeho vojenskou porážku, nepřežilo. Jestliže 
konec války znamenal zánik této říše, její zahájení 
první ofenzivou proti Srbsku znamenalo ostudnou 
porážku. Malé čtyřmilionové Srbsko krutě a nekom-
promisně porazilo svého šedesátimilionového sou-
seda a tuto lekci mu dokázalo udělit ještě několikrát, 
než bylo zlomeno válkou na dvou frontách vedenou 
proti mnohonásobné přesile. 
Přednáška, kterou přednese Jaromír Vykoukal, poslu-
chače provede touto první ofenzivou monarchie ve 
Velké válce ve vší její hořkosti a podá i informace o 
našich vojácích v ní. 
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Předmět měsíce

STŘEDOVĚKÁ PANENKA Z MATEŘSKÉ ŠKOLKY
Dne 1. 4. byl do sbírek Pardubického kraje – Regionálního muzea ve Vysokém Mýtě předán 
zajímavý předmět s ještě zajímavějšími nálezovými okolnostmi. 
Při hře dětí v areálu Mateřské školy Slunečná ve Vysokém Mýtě objevilo v hloubce cca 10 cm 
jedno z dětí, Jan Laba z Vysokého Mýta, část antropomorfní plastiky v podobě horní části 
ženské postavy s rukama složenýma v modlitebním gestu. Jedná se o předmět vyrobený 
z kvalitní pálené hlíny. S těmito předměty se nepříliš často setkáváme v areálech vrcholně 
středověkých lokalit, ať již hradů, vesnic či měst. Nejde přitom o podomáckou hrnčířskou 
produkci, ale o profesionálně zhotovované výrobky prodávané následně na trzích a jarmar-
cích. O funkci těchto předmětů se dlouho vedly diskuze, dnes na základě shromážděných 
nálezů z různých míst střední Evropy můžeme konstatovat, že jde o dobové dětské hračky.
Otázkou zůstává, jak se předmět na místo svého objevu dostal. V daném prostoru situova-
ném na svahy nad řekou Loučnou bychom čekali spíše objev předmětů pravěkého stáří. 
V areálu historického jádra Vysokého Mýta by takovýto nález naopak v žádném případě 
nepřekvapil, místo nálezu však ve vrcholném středověku leželo vně města od městských 
hradeb vzdáleno několik stovek metrů. Předmět tak byl na místo svého objevu, i vzhledem 
ke svému nehlubokému uložení, pravděpodobně druhotně přinesen, přičemž nezodpově-
zenou otázkou zůstává, kdy se tomu tak stalo.

Plastika, která čerstvě obohatila sbírky 
Regionálního muzea ve Vysokém Mýtě, je záro-
veň výmluvným svědectvím skutečnosti, že s 
doklady přítomnosti našich předků se může 
setkat kdokoliv bez ohledu na věk, a to prakticky 
kdekoliv. Objev středověké dětské hračky v areálu 
školky je toho jasným důkazem. Poděkování zde 
vedle nálezce samého náleží rodičům nálezce 
a zaměstnancům Mateřské školky Slunečná ve 
Vysokém Mýtě, kteří přispěli k záchraně tohoto 
zajímavého předmětu.
Panenka je krátkodobě vystavena jako nový 
přírůstek ve vstupních prostorách Regionálního 
muzea ve Vysokém Mýtě.

David Vích,
Regionální muzeum ve Vysokém Mýtě

Regionální muzeum ve Vysokém Mýtě
Šemberova 125, Vysoké Mýto 566 01

www.muzeum.myto.cz
muzeum@muzeum.myto.cz

tel. 465 461 950

Foto: Martin Štěpán, RMVM.
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ZŠ JAVORNICKÉHO
 
ČARODĚJNÝ SLET

V HORÁKOVĚ VILE
Každá čarodějnice má své kouzlo, ale ne 
každá je kouzelná! Na zahradě Horákovy 
vily se jich 29. 4. slétly desítky, malé i 
velké a také čarodějové. Úderem 18. 
hodiny zde mohl začít „Čarodějný slet“. 
U vchodu si každý vyměnil 3 kamínky 
za sladkost. Celá zahrada byla zaplněna 
kouzelnými úkoly, např. jízda na vysavači, 
zatloukání hřebíků, chůze na chůdách, 
skládání pavouků z přinesených kamínků, 
vybarvování obrázků... Malí čarodějové, 
za pomoci velkých, úkoly plnili, co jim síly 
stačily!  Po splnění všech úkolů si mohli 
opéct špekáček a napít se čarovných 
lektvarů. Posilněni špekáčkem, chlebem, 
nebo rohlíkem se všichni spokojeně rozlé-
távali do svých chýší a slibovali si, že za rok 
se sem slétnou zase.

                                                                                                         
Alena Nováková,

vedoucí vychovatelka ŠD

Školy ŠKOLNÍ AKADEMIE                                                 
Opět po dvou letech, 13. 5., uspořádala 
naše škola akademii. A opět lze konsta-
tovat, že to nebyla neúspěšná akademie. 
V nápaditě vyzdobeném Šemberově 
divadle se vystřídalo 17 pěveckých a 
tanečních vystoupení, nechyběla ani 
vícejazyčná vtipná scénka a scénka se 
zvířátky v anglickém jazyce. S příjemnými 
moderátory trávili rodiče a ostatní hosté 
více než dvě hodiny času. Doufáme, že 
to pro ně byl čas plnohodnotný, neboť 
všichni účinkující pracovali s chutí a plným 
nasazením a odvedli, pod vedením svých 
vyučujících, výbornou práci.

Středa 4. 6. v 8.00,

Městský stadion Vysoké Mýto
ŠKOLYMPIÁDA
 
Další informace o škole na webových 
stránkách: http://zsjavornickeho.vmyto.cz/.
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SPECIÁLNÍ ZŠ

5. 5. - SVĚTOVÝ DEN HYGIENY 

RUKOU
Naše škola se zapojila do projektu „Mýdlo 
= hrdina dětí“, který realizuje UNICEF 
ČR spolu se společností Kimberly-Clark 
Professional. Žáci 1. stupně základní školy 
praktické se během projektu seznámili s 
životem vrstevníků v rozvojových zemích 
a také faktem, že přístup k pitné vodě 
není všude samozřejmostí. Dalším úkolem 
projektu bylo, aby děti pochopily výz-
nam hygieny rukou a zábavnou formou se 
naučily správné postupy jejich mytí. Žáci
3. třídy základní školy praktické také 
pomáhali při přípravě a realizaci pro-
gramu pro děti ze základní školy speciál-
ní, přípravné třídy a několika tříd z 
mateřských školek z Vysokého Mýta a 
Chocně.  Společně se svými učitelkami 
dětem ukazovali, kde všude mohou být 
nebezpeční mikrobi, jakým způsobem 
se šíří, jaké nemoci mohou způsobit, a 
hlavně, jak se bakterií můžeme účinně 
zbavit.
Aby si všichni uvědomili, že kromě vody 
je při odstraňování bakterií velice důležité 
mýdlo, každý účastník programu si vyrobil 
své voňavé mýdlo.
Doufáme, že se dětem z mateřských škol 
program líbil a že pomohl zlepšit jejich 
hygienické návyky. 
 

GYMNÁZIUM

GYMNAZISTÉ Z VYSOKÉHO 

MÝTA S COMENIEM

PO RUMUNSKU
Rumunsko je sice několik let součástí 
Evropské unie, ovšem pro našince 
představuje zemi málo známou a v 
současnosti turisticky spíše opomíjenou. 

Valašská Braila uvítala v poslední dekádě 
letošního dubna účastníky setkání part-
nerských škol ze sedmi evropských zemí, 
které spolupracují na projektu Happines 
and Luck of Europian Youth v rámci 
programu Comenius. Českou republiku 
reprezentovala skupinka žáků a pedagogů 
z vysokomýtského gymnázia.
Všichni zahraniční účastníci setkání 
museli po přistání na bukurešťském letišti 
Otopeni absolvovat ještě čtyřhodinovou 
cestu autobusem jednou z nejúrodnějších 
oblastí Evropy do Braily, střediska stejnoj-
menné župy na východě Rumunska.
V následujících dnech probíhala jednání 
partnerských škol v učitelské a žákovské 
sekci. Jednacím jazykem celého pro-
jektu i setkání byla angličtina. Národní 
koordinátoři hodnotili stav dosud 
uskutečněných aktivit a projednávali 
koordinaci dalšího postupu ve zbývajících 
měsících roku 2014. Žáci z jednotlivých 
zemí pak realizovali pro své vrstevníky 
teambuildingové aktivity, které vycházely 
z národních zvyklostí.
V průběhu dne se učitelská i žákovská 
sekce opětovně spojily a zástupci každé 
ze zemí prezentovali ostatním, proč jarní 
období spojují s projevy radosti. V sou-
ladu s cíli programu Comenius se mladí 
Evropané seznámili s odlišnostmi obyva-
tel různých částí evropského kontinentu 
a prohloubili si povědomí o lokálních 
tradicích, zvyklostech a životních prioritách.
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Mýtské gymnazistky s velkým úspěchem 
prezentovaly české velikonoční zvyky. 
Mužskou část obecenstva uchvátila pom-
lázka, ženy a dívky přímo fascinovala široká 
paleta skvostně zdobených kraslic, které 
bez úhony přežily nelehkou cestu v zava-
zadlovém prostoru letadla i autobusu.   
Rumunští hostitelé připravili pro účastníky 
setkání bohatý doprovodný program. Žáci 
i učitelé se projeli lodí po Dunaji, jehož 
hladina nebyla modrá, nýbrž vykazovala 
hnědé odstíny, navštívili nedaleký největší 
rumunský říční přístav Galati, naučili se 
jeden z rumunských lidových tanců, ochut-
nali místní pokrmy, ale především poznali 
nové přátele a procvičili si své komunikační 
dovednosti v anglickém jazyce.
Na závěr pobytu v Rumunsku česká skupi-
na navštívila Bukurešť. Silným zážitkem se 
stala prohlídka parlamentu, třetí největší 
budovy světa. Při pěší prohlídce metro-
pole jejich pozornosti neunikly krásy 
starého města, ale také náměstí Revoluce 
s množstvím významných budov.
Na úspěšné reprezentaci gymnázia v 
rámci evropského projektu mají vedle 
zúčastněných žákyň a vyučujících 
anglického jazyka velký podíl všichni 
naši podporovatelé, zejména pak tvůrci 
pracně vytvořených kraslic a ostatních 
velikonočních doplňků, které v Rumunsku 
neměly konkurenci a strhly sympatie na 
českou stranu.

Hana Šimková a  Petr Štorek

CELOSTÁTNÍ KOLO SOUTĚŽE 

EXPO SCIENCE AMAVET 
Ve dnech 24. a 25. dubna proběhlo v 
budově Akademie věd ČR celostátní kolo 
soutěže EXPO SCIENCE AMAVET. Z celé 
republiky postoupilo 39 projektů, mezi 
kterými nechyběly ani dva projekty našich 
studentů. Krátce před soutěží se z Moskvy 
(Vernadského mezinárodní soutěž) vráti-
li se stříbrnou medailí Lukáš Daněk, Jiří 
Diblík a Ondřej Kopecký s robotem PFF 14. 
Druhým projektem byl projekt Christiny 
Bachmannové a Kateřiny Diblíkové 
„Nátěrové hmoty“. V ostré konkurenci 
uspěly oba projekty. Lukáš, Jirka a Ondra 
získali ocenění americké firmy „RICOH“, 
které firma uděluje za „technické inovace“. 
Projekt Christiny a Katky byl vybrán do 
trojice projektů, které budou bojovat s 
trojicí projektů vybraných z národního 
kola SOČ o tři postupová místa na soutěž 
do Pekingu. 

Alena Pecinová
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ISŠT

TECHNOHRÁTKY: Z VYSOKÉHO 

MÝTA ODJÍŽDĚLI NADŠENÍ 

(BUDOUCÍ) AUTOLAKÝRNÍCI

A KAROSÁŘI

Mimořádný zájem žáků základních 
škol provázel druhý letošní díl projektu 
TECHNOhrátky Pardubického kraje. Jeho 
zastávkou byla Integrovaná střední škola 
technická Vysoké Mýto, která je skutečnou 
základnou strojírenského a automobi-
lového průmyslu v regionu. A program, 
který tato škola připravila pro téměř 150 
žáků, byl nejen obsahově nabitý, ale také 
velice akční.   
„Zájem o účast právě na této akci 
TECHNOhrátek byl opravdu vysoký 
a kdyby to bylo možné, tak bychom 
kapacitu překročili trojnásobně. I tak se 
zúčastnil rekordní počet osmi základních 
škol z celého kraje. Hostitelé jim připravili 
takové seznámení s vyučovanými tech-
nickými obory, že se školáci nenudili ani 
jedinou minutu. Příjemné bylo, že zved-
nutý les rukou potvrzoval, že mnozí z nich 
i na základě této akce uvažují o výběru 
některého z prezentovaných oborů,“ uvedla 
Eva Hromádková, manažerka projektu 
TECHNOhrátky.
Žáky tradičně přišli pozdravit staros-
ta Vysokého Mýta Miloslav Soušek, 
předseda představenstva krajské 
Hospodářské komory Miloš Huryta 
a ředitel krajského Úřadu práce Petr 

Klimpl. Žákům doporučili výběr vyso-
komýtské školy, neboť právě strojírenské 
a automobilové obory jsou průmyslovou 
páteří tohoto regionu a nabízejí největší 
uplatnění na trhu práce. „Důležité je, 
abyste si vybírali své povolání ne podle 
momentální popularity některých profesí, 
ale s ohledem na perspektivu z hlediska 
vzdálenější budoucnosti,“ vzkázal žákům 
Petr Klimpl.

Program TECHNOhrátek nabídl školákům 
opět podrobné seznámení s šesti zajíma-
vými profesemi. Učitelé odborného výcvi-
ku a žáci ISŠT Vysoké Mýto je na jednot-
livých stanovištích zasvětili do tajů oborů 
autolakýrník, automechanik, čalouník, 
karosář, nástrojař a strojní mechanik. 
V průběhu dne plnili také nejrůznější 
manuální úkoly. Vyzkoušeli si například 
výměnu pneumatik na čas, nástřik podle 
šablony, demontáž a montáž šroubového 
spojení a další činnosti.
„Doufám, že program žáky zaujal a 
inspiroval k tomu, aby si zvolili některý 
z představovaných oborů a podali si 
přihlášku právě na naši školu. Předali jsme 
jim maximum informací nejen o jednot-
livých profesích, ale i o možnostech dalšího 
uplatnění,“ řekl Luděk Roleček, ředitel 
ISŠT Vysoké Mýto.
Ve výběru budoucího zaměstnání ten-
tokrát žákům pomohli také zástupci 
dvou významných regionálních 
zaměstnavatelů, kteří jim přiblížili zázemí 
svých firem – Iveco Czech Republic a 
Junker.

V manuálních soutěžích na jednotlivých 
stanovištích prokázali největší zručnost 
žáci Základní školy Pardubice-Svítkov. 
Ve vědomostní soutěži uplatnili své nově 
nabyté znalosti žáci Základní školy 

Chrudim, Školní náměstí. Na vítěze 
čekaly tradičně ovocné dorty.

Více informací o projektu TECHNOhrátky na 
www.klickevzdelani.cz/technohratky.
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ZUŠ

2. – 6. 6., koncertní sál školy
KERAMIKA 2014 

- 8. KERAMICKÁ VÝSTAVA
Během celého dne. Tel.: 465 424 817. Zvou 
vás výtvarníci a ZUŠ.
 
Čtvrtek 5. 6. v 8.30 a v 10.00 pro děti z MŠ,

neděle 8. 6. v 15.00 pro rodiče a veřejnost,

pátek 20. 6. v 8.30 a v 10.00 pro žáky ZŠ, 

Šemberovo divadlo
Klub rodičů a přátel ZUŠ Vysoké Mýto a 
Základní umělecká škola, Vysoké Mýto
vás zvou na taneční pohádku
SNĚHOVÉ LÉTO
Předprodej vstupenek na nedělní předsta-
vení v IC MěÚ VM od 26. 5.
Vstupné: 50 Kč.
 

Úterý 10. 6. v 17.00, koncertní sál školy
ZUŠ ZÁVĚREČNÝ KONCERT  

 
Ve dnech 13. - 14. 6. se Big Band ZUŠ 
zúčastní soutěže a koncertů na mezi-
národním hudebním festivalu v České 
Kamenici. Součástí festivalu budou rovněž 
koncerty v Rumburku a v německém 
městečku Pirna. 
 

TEPLICKÉ FLAUTOHRY
V pátek 25. 4. se žákyně dechového 
oddělení flétnistky Natálie Vojáčková a 
Adéla Vrátilová vydaly do dalekých Teplic, 
kde se na místní konzervatoři zúčastnily 
celorepublikové soutěže Teplické flau-
tohry. Před porotou složenou z profesorů 
konzervatoří předvedly výborný výkon, 
šestiletá Natálie Vojáčková v 1. katego-
rii obsadila 1. místo a sedmiletá Adéla 
Vrátilová ve 2. kategorii 3. místo. Oběma 
holčičkám patří veliké gratulace.

NOVOHRADSKÁ FLÉTNA
V pátek 9. 5. se pět flétnistek z naší ZUŠ 
účastnilo celostátní soutěže Novohradská 
flétna v jižních Čechách. Ve veliké 
konkurenci obstály výborně, v 1. katego-
rii příčných fléten byla Aneta Škubalová 
odměněna 3. cenou, Adéla Vrátilová 2. 
cenou, v kategorii druhé obdržela Ema 
Veselá 2. cenu a obdivuhodný výkon ve 
3. kategorii předvedla a 3. cenou byla 
oceněna Anna Beskydová. Také v zob-
cových flétnách nám udělala radost 
Natálie Vojáčková, a to 1. cenou.
Děkujeme všem žákyním za skvělou 
reprezentaci naší školy a jejich rodičům 
děkujeme za podporu a obětavost.
Dne 17. 4. se v ZUŠ ve Vysokém Mýtě 
konal koncert učitelů. Koncertní sál byl 
obsazen do posledního místečka. Nadšení 
posluchači všech věkových kategorií
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netrpělivě očekávali novou prezen-
taci hudebních výkonů. Na pořadu byly 
ústřední melodie z filmů. Každá z těchto 
skladeb byla velmi příjemně a zajímavě 
uvedena s patřičnou grácií.
Učitelé dokázali, že když se sejde parta 
správných lidí, kteří se dokáží semknout, 
jsou schopni neuvěřitelným způsobem 
nalít do srdcí diváků energii, dobrou nála-
du a „prodloužit život“ nejméně o deset 
let. Pokud dospělí gratulují potleskem ve 
stoje a děti na konci koncertu řeknou, 
že to bylo „dost dobrý“, myslím si, že se 
naším vysokomýtským učitelům podařilo 
to, co se málo které hudební škole podaří, 
a to je, jak nadchnout a přiblížit muziku i 
dětským srdcím.
Chtěla bych jim tímto způsobem moc 
poděkovat nejen za sebe, ale za všechny 
ostatní posluchače. Učitelům také popřát, 
aby jim ta energie, zdraví a chuť prezento-
vat něco jiného, vydržela co nejdéle.

Pavlína Neumannová
a Blanka Vomočilová

Emko

Čtvrtek 5. 6. v 15.00

KORÁLKOVÁNÍ
Přijď si do Emka vyrobit módní náhrdelník, 
náramek, náušnice nebo další doplňky a 
výzdobu pro sebe nebo pro své blízké z 
korálků.
 
Čtvrtek 12. 6. v 15.00

TURNAJ VE STOLNÍCH HRÁCH
Přijď si za námi do Emka zahrát stolní hry 
a zasoutěžit si o malou sladkou odměnu. 
Můžeme soutěžit ve hře Česko Junior, 
Dobble, Bomba, Člověče, nezlob se!, Prší a 
mnoha dalších. Všechny účastníky turnaje 
odměníme malou sladkou odměnou.

Úterý 17. 6. v 15.00

VÝTVARNÁ DÍLNA
V Emku bude výtvarný den. Můžeš si u 
nás něco vyrobit nebo nakreslit a udělat 
svými výtvory někomu radost.
 
Středa 25. 6. v 15.00

DEN S DIABOLEM
Přijď nám do Emka ukázat, co s diabolem 
umíš a zkus to naučit i své kamarády.
 
Měsíční výtvarná soutěž

HURÁ PRÁZDNINY!
Přijď v červnu do Emka a nakresli nebo 
namaluj nám obrázek na téma Hurá 
prázdniny. Můžeš nám nakreslit to, na co 
se o prázdninách nejvíc těšíš, nebo cokoli, 
co tě napadne, když se řekne prázdniny. 
Kreslením se zapojíš do měsíční výtvarné 
soutěže o sladké odměny.

Služby a uvedený program jsou určeny 
výhradně pro děti a mládež ve věku 6 – 26 let!
Více na našich stránkách na Facebooku 
(NZDM Emko Vysoké Mýto).
 
Otevřeno máme – klub:                                                                        
Pondělí – čtvrtek      13.30 – 17.30           
Pátek                          12.00 – 16.00 
terén:          
pondělí a středa       10.00 – 13.00 
                                      
Kde nás najdeš?

Průmyslová 168, Vysoké Mýto (směr 
Vraclav, vedle tělocvičny a nově 
Technických služeb).
 
Kontakt: 

Koordinátorka zařízení:
Kateřina Rejmanová, tel.: +420 774 658 597, 
e-mail: emko@skp-centrum.cz,
www.skp-centrum.cz.
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Mikádo

30. 5. – 6. 6.,  Choceňská věž
VÝSTAVA VÝTVARNÝCH PRACÍ 

ŽÁKŮ Z MIKÁDA
Přijďte se podívat na celoroční práci žáků 
z našich tvořivých kroužků.
Otevřeno: Po - Pá od 8.30 – 16.30, vernisáž 
30. 5. od 16.00.
 
Sobota 14. 6. v 10.00, zahrada bývalého 
internátu v Chocni
KERAMICKÝ WORKSHOP 
V rámci akce FASHION RAINBOW FEST & 
DEN OTEVŘENÝCH ATELIÉRŮ proběhne 
na zahradě bývalého internátu v Chocni 
keramický workshop. Zde se pokusíme 
společnými silami postavit keramický 
objekt a následně ho vypálit. Jste všichni 
srdečně zváni, ať už jako psychická pod-
pora, či přiložíte ruku k dílu a budete se 
podílet na společné tvorbě.
Bližší informace: lucka@ddm-mikado.cz, 
736 209 675.
 
Výstava

Sobota 14. 6. od 9.00 – 17.00, na adrese 
Českých bratří 288, Vysoké Mýto
DEN OTEVŘENÝCH ATELIÉRŮ
Srdečně vás zveme na neobvykle pojatou 
výstavu. Malby Davida a Josefa Chadimy.
Bližší informace: david@ddm-mikado.cz, 
731 219 863.

Tykadlo

V červnu bude otevírací doba otevřené 

herny zkrácena:

Po – St od 9.00 do 12.00. 

Během dopoledne se můžete zúčastnit krát-
kého programu s určitým zaměřením nebo 
můžete využít našich služeb hlídání dětí.

Pondělí – pohybové aktivity, říkanky, 
pohádky.
Úterý – Šikovné ruce – hrátky k rozvoji 
nejen jemné a hrubé motoriky.
Středa – otevřená herna nejen pro děti, 
ale i maminy, které chtějí posedět a zare-
laxovat.
  
Přednáška 

Úterý 3. 6. v 9.30 
ZDRAVÝ ŽIVOTNÍ STYL
Co se děje s naším tělem, když mu dáme 
to, co potřebuje? Informace o zdravých 
potravinách a přirozeném pohybu. O všem 
co byste rádi věděli s Lucií Srnskou, která 
takto žije se svou rodinou. Lektorka pro-
vádí lidi detoxikací, která je „použitelná“ v 
běžném životě.
Přihlášky do 2. 6. formou sms, emailem 
nebo zprávou přes Fcb, prosím uveďte 
jméno + kontakt. Platba na místě. Možnost 
využít hlídání dětí v ceně.
Cena: 50 Kč.
 
Výlet 

Středa 4. 6. od 9.00 do  13.00 

TONGO HRADEC KRÁLOVÉ
Zveme maminky a tatínky s dětmi do herny 
TONGO v Hradci Králové. Odjezd v 9.00 
hodin od Mikáda – SVČ.  Autobus zajištěn.  
Návrat do 13.00 hodin. 
Přihlášky v Mikádu nebo v Tykadle.
Cena:  100 Kč maminka a dítě do 2 let,
               70 Kč druhé nebo starší dítě.
 
Úterý 24. 6. v 16.30 

TYKADLOVÁ OPÉKAČKA
Malé odpočinkové navečír pro rodiče s 
dětmi. Přijďte posedět na zahradu Mikáda 
a rozloučit se tak se školním rokem. Pro 
děti budou připravené malé soutěže, ope-
čeme buřta a jen tak se budeme bavit. 
Buřta a něco k tomu s sebou.
Vstupné zdarma.
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Workshop 

Středa 18. 6. od 9.30 do 10.30 

HLINĚNÁ HODINKA
pro děti s rodiči

Během hliněné hodinky budeme s dětmi 
relaxovat pomocí keramické hlíny. Dítě 
bude rozvíjet jemnou motoriku, fantazii a 
třeba i zvládneme vyrobit nějaký výrobek. 
K dispozici budou sádrové formy.
Přihlášky do 16. 6. formou sms, emailem 
nebo zprávou přes Fcb, prosím uveďte 
jméno + počet dětí + kontakt. Platba na 
místě.
Cena: rodič + dítě 70 Kč, další dítě 30 Kč.
 
Sobota 21. 6. 

HOLA HOLA! PRAHA VOLÁ! 
Program v ekologickém středisku 

Toulcův Dvůr a Zoo v Praze. Za finanční 
podpory Města Vysoké Mýto, odboru život-
ního prostředí nabízíme pro rodiče s dětmi 
od 1,5 roku zážitkový výukový program ve 
středisku ekologické výchovy Toulcův Dvůr 
s následnou návštěvou Zoo v Praze. 
Cena: dospělí 200 Kč, dítě nad 3 roky 100 Kč, 
dítě do 3 let zdarma.
 
Každý čtvrtek od 17.00 do 19.00 
CVIČENÍ PRO TĚHOTNÉ

S PŘEDPORODNÍ PŘÍPRAVOU 

nebo

CVIČENÍ PRO TĚHOTNÉ
od 17.00 do 18.00 hodin nebo

PŘEDPORODNÍ PŘÍPRAVA
od 18.00 do 19.00 hodin.

Lekce zahrnuje 45 minut cvičení + 30 minut 
předporodní přípravy. Součástí kurzu je i 
přednáška pediatra, přednáška o kojení 
vedená laktační poradkyní a proškolení 
tatínků k porodu. Na každé lekci čeká na 
maminku malý dáreček. Existuje možnost 
vybrat si jen jednu část z kurzu. Maminky 
mohou vstoupit do kurzů kdykoli.

Na cvičení a předporodní přípravu vám rádi 
vystavíme doklad pro vaši pojišťovnu.
Odborný lektor: registrovaná zdravotní ses-
tra Pavla Houdková.
(Dotazy, přihlášky a bližší informace na: 
Pavla.H@seznam.cz nebo na tel. 732 562 285.)
Cena: Cvičení + příprava 1 200 Kč (12 lekcí).
Cvičení nebo příprava 600 Kč (12 lekcí).
 

LETNÍ PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY 

PRO DĚTI OD 3 - 6 LET
 
7. – 11. 7. 

ZAKLETÉ KRÁLOVSTVÍ 
Přihlášky do 16. 6.  Cena: 1 300 Kč.
 
21. – 25. 7. 

PIRÁTSKÁ CESTA ZA POKLADEM
Přihlášky do 27. 6.  Cena: 1 300 Kč.
 
18. – 22. 8. 

DOBRODRUŽNÁ CESTA

WILLYHO FOGA
Přihlášky do 18. 7.  Cena: 1 300 Kč.
 
Vedoucí všech třech táborů: Tereza 
Poláková.
V ceně táborů: svačiny, obědy, pitný režim, 
materiál, odměny.
Min. počet 6 dětí, max. 12 dětí.
Kontakt: Eva Olivová, eva@ddm-mikado.cz, 
739 084 971,
www.ddm-mikado.cz.

Během prázdnin je Tykadlo zavřené, 

probíhají zde příměstské tábory. 

Opět se na vás budeme těšit od 1. září. 
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Rosnička

Zelení jídelna Rosnička pro vás připravila:

Sobota 7. 6. od 8.30 do 16.00 

SETKÁNÍ NAD HRNCI
Pokračování v kurzu vaření podle makro-
biotických pravidel, vyvážený talíř pro letní 
dny, praktický workshop - kompletní menu 
+ dezert + pečení kváskového chleba, s 
sebou nůž, zástěru, pohodlné boty, psací 
potřeby.

Pondělí 9. 6. od 18.00 do 20.00

SLOVANSKÁ VZÁJEMNOST 
Povídání s Janem Vykydalem o Slovanství  
a nejen o něm.  Je slovanství přežitek nebo 
aktuální trend?  Cítíme se býti Slovany a 
co to pro nás znamená? Jsou Češi nositelé 
slovanského odkazu? A nebylo to všechno 
vlastně jinak?

Těšíme se na vás!
Rosničky

Čajovna Čajka

Koncert 

Pátek 6. 6. v 18.30

NA POKRAJI
Akustické vystoupení zpívajícího kytaristy 
z Ostravy se zaměřením na ruskou zpíva-
nou poezii (B. Okudžava, V. Vysockij, V. Coj, 
A. Rozenbaum aj.) a autorské skladby v 
různých jazycích. 
Přeloženo z května.

Přednáška 

Pátek 13. 6. v 18.30 
FELICIÍ DO IRÁKU
10 000 km, Škoda Felicia 1.9D, 21 dní. 
Rumunsko, Gruzie, Turecko, Irák a zpět. 
Přednáška Aleše Dolečka.

Happening 

Sobota 14. 6. v 18.30,

Choceň, Lichtenbergova vila
FASHION RAINBOW FEST
Tento den bude i Čajka na festivalu kreati-
vity v Chocni. Oblečení, doplňky, jídlo, pití, 
výstavy, přehlídky, služby, hudba, tanec, 
obrazy, kosmetika, stříhání, tetování, 
workshopy, vystoupení a mnoho dalšího. 
Přijďte se podívat, inspirovat a třeba si 
i něco nového, hezkého, kreativního a 
praktického pořídit domů. Nebo jen tak 
pobýt a načerpat nové nápady. 
Tváří letošního ročníku je Česká Miss Earth 
2013 - Monika Leová.

Jam session 

Pátek 20. 6. v 18.30

JAM 
Hrajete na nějaký hudební nástroj? 
Přineste ho do Čajky! Společně rozezníme 
bubny, didgeridoo, kytary, flétny, housle, 
trumpety, klavíry, harfy, tympány...
 
23. - 30. 6.

ROZLOUČENÍ SE ŠKOLNÍM 

ROKEM 
Přijďte k nám dát sbohem školnímu roku. 
V tomto týdnu u nás mají všichni studenti 
slevu!
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Domov pro seniory Dům pokojného stáří NADĚJE

PŘEDSTAVENÍ DOMOVA

PRO SENIORY VYSOKÉ MÝTO
Domov pro seniory Vysoké Mýto posky-
tuje sociální službu osobám převážně z 
Pardubického kraje, které mají sníženou 
soběstačnost zejména z důvodu věku 
a jejichž situace vyžaduje pravidelnou 
pomoc jiné fyzické osoby.
Sociální pracovníci vás zvou (rodinu, blíz-
ké) na prohlídku, při které budete mít 
možnost prohlédnout si prostory, získat 
odpovědi na možné dotazy (cena poby-
tu, možnost stravování apod.). Prohlídka 
je možná každý všední den od 8.00 – 
16.00 hodin na adrese Domov pro seniory 
Vysoké Mýto, Žižkova 913, 566 01 Vysoké 
Mýto. Sociální pracovník vám poskytne 
stručný výklad o chodu Domova, seznámí 
vás s cíli, zásadami a pravidly Domova.
Máte-li zájem využít služeb Domova pro 
seniory Vysoké Mýto, stačí zaslat žádost, 
kterou naleznete na webových stránkách 
Domova: http://vysokemyto.ledax.cz/
informace-pro-zajemce/  nebo ji můžete 
získat osobně na recepci Domova.
Úroveň společnosti se pozná podle toho, 
jak je schopna se o své občany posta-
rat. Prioritou našeho Domova je úcta ke 
stáří a kvalita života. Zaměstnanci tohoto 
Domova si uvědomují, že obyčejný 
úsměv a vlídná slova mohou udělat 
mnoho dobrého pro lidskou duši, tímto 
přesvědčením se náš Domov řídí.
 

Na setkání s vámi se těší
Marek Mana, sociální pracovník.

PRALES V DOMOVĚ
Pasoucí se ovečky, Klíčící jarní cibulky, 
Prales. Třeba právě pod těmito názvy naj-
dete teď v Domě pokojného stáří Naděje 
ve Vysokém Mýtě krásné malby studentů 
výtvarného oboru ZUŠ Vysoké Mýto. Že je 
na co se dívat, posuďte sami třeba v galerii 
na webových stránkách Naděje - najdete 
tam některé z těchto obrazů a také ochut-
návku ze samotné instalace. Nechyběl 
žebřík, metr ani vrtačka. Děkujeme 
Monice Jakoubkové za všechen její čas 
a trpělivost, které věnovala návštěvám 
u nás, plánování výstavy, výběru samot-
ných prací i dohledu nad realizací celého 
záměru. Spolupracovat s tebou Moniko, 
byla radost!

 
JARO A LÉTO VŠEMI SMYSLY

I V SENIORSKÉM VĚKU
Domácí kynuté jidášky, kandované 
ovoce, zelené osení a dětské štěbetání 
kolem stolů v dubnu. Barevná organza, 
svíčky, barvy, štětce v květnu. Kolik krás-
ných barev, vůní a příjemných struktur 
lze objevovat, zkoumat je a obklopit se 
jimi! Nejen tímto se právě zabýváme ve 
výtvarných dílnách, připravovaných pro 
naše milé klienty v Domě pokojného 
stáří Naděje ve Vysokém Mýtě. Vytváříme 
příležitosti pro společné posezení, pozo-
rování ručních prací profesionálů, po-

Foto: archiv NADĚJE
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povídání si, inspiraci. Společná tvorba a 
práce pak přichází jakoby mimochodem, 
navíc.
A o co nám vlastně jde? Snažíme se pod-
porovat a rozvíjet schopnosti klienta a 
poskytujeme asistenci při činnostech, 
které sám nezvládne. I klienti, kteří jsou v 
důsledku své nemoci odkázáni na lůžko, 
tráví co možná nejvíce času mimo něj. 
Jsou citlivě, podle svých schopností, chuti 
a možností, zapojováni do nejrůznějších 
aktivit, sportovních a společenských akcí. 
I ve vyšším věku lze objevit radost z 
něčeho pěkného, nového, nebo naopak 
připomenout si něco oblíbeného, celý 
život důvěrně známého. Výše popisované 
výtvarné dílny jsou jednou z konkrétních 
aktivit projektu. Zaměřují se na výrobu 
předmětů z různých materiálů, při které 
klienti nenásilně a přirozeně procvičují 
především funkce ruky (úchopy, hybnost 
prstů apod.). Činnost v kreativní dílně 
je často spjatá s aktuální roční dobou, 
připomíná různé tradice a zvyky. Často 
tak nacházíme zajímavá témata ke 
společným rozhovorům, sdílíme své 
zkušenosti, nasloucháme si, obohacu-
jeme se navzájem  - jak my zaměstnanci, 
tak senioři v našem Domově.

 Aktivity jsou součástí projektu "Aktivizační 
programy pro klienty Domova pokojného 
stáří Naděje 2014 - 2015". Projekt pod-
pořila společnost Isolit Bravo spol. s. r. o. 
Jablonné nad Orlicí. 

 Martina Soukupová,
Fundraising a PR

Církve

Křesťanské církve

Neděle 8. 6. v 18.30, kostel Nejsvětější 
Trojice
SVATODUŠNÍ EKUMENICKÁ 

BOHOSLUŽBA SLOVA
 

Římskokatolická farnost

Neděle 1. 6. v 8.30, chrám sv. Vavřince
MŠE SV. S PRVNÍM

SV. PŘIJÍMÁNÍM DĚTÍ
Hraje a zpívá Sboreček.
 
Sobota 7. 6. ve 20.00, chrám sv. Vavřince
VIGILIE SESLÁNÍ DUCHA 

SVATÉHO – MŠE SV.
 
Neděle 8. 6. v 8.30, chrám sv. Vavřince 
Padesátý den po velikonocích vrcholí 
velikonoční doba 
SLAVNOSTÍ SESLÁNÍ DUCHA 

SVATÉHO, MŠE SV.
Hraje a zpívá chrámový sbor pod vedením 
Ladislava Kully.
 
Pondělí 9. 6. v 19.00, fara
SLOVO ŽIVOTA 
Pravidelné setkání nad Písmem sv. se 
společným sdílením nad zkušenostmi s 
žitím Božího slova.
 
Neděle 15. 6. v 8.30, kostel Nejsvětější 
Trojice 
SLAVNOST NEJSVĚTĚJŠÍ 

TROJICE
Poutní mše sv. s posezením a dětským 
programem před kostelem po skončení 
mše sv.
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Neděle 22. 6. v 8.30, chrám sv. Vavřince 
SLAVNOST TĚLA A KRVE

PÁNĚ - BOŽÍ TĚLO, MŠE SV.

S PRŮVODEM 
 
28. 6. - 12. 7. 

Římskokatolická farnost-děkanství pořádá
LETNÍ DĚTSKÝ TÁBOR

VRANICE 2014
Inspiraci pro letošní celotáborovou eta-
povou hru "Carův kurýr" poskytl oblíbený 
francouzský romanopisec Jules Verne. 
Duchovní přesah naší hry bude směřovat 
ke křesťanské nauce o zázracích.  Součástí 
tábora je také tradiční postřehový závod, 
lov bobříků, hádankářská soutěž, soutěž 
ve zpěvu a kresbě i putování chráněnou 
oblastí. Každý den budeme zahajovat 
písničkou s kytarou, duchovním příběhem 
a modlitbou. Třikrát týdně se budou 
vedoucí s dětmi účastnit mše svaté. 
Cena pro jedno dítě činí 2 950 Kč. Více infor-
mací a přihláška na http://www.katolik.
vmyto.cz/ nebo  e-mailu: rkfvmyto@tiscali.cz.    
                       
Přejeme všem dětem hezké prázdniny a 
všem požehnání pro chvíle odpočinku.

Církev bratrská

Neděle 22. 6. v 17.00, náměstí Přemysla 
Otakara II.
BOHOSLUŽBA CÍRKVE 

BRATRSKÉ A KONCERT 

SKUPINY NAAM NA 

VYSOKOMÝTSKÉM NÁMĚSTÍ
Již šestý ročník akce místního sboru Církve 
bratrské. Od 17 hodin se v prostoru před 
městským úřadem sejdou na netradiční 
bohoslužbě nejen křesťané z pořádající 
Církve bratrské, ale je srdečně zvána celá 
široká veřejnost. Na bohoslužbu naváže 
koncert poprockové skupiny NAAM. 
Další informace na www.cbvm.cz.

Českobratrská církev evangelická

Bohoslužby v kostele ČCE

Neděle 1. 6. v 9.00
Neděle 8. 6. v 9.00 
Neděle 15. 6. v 9.00
Neděle 22. 6. v 9.00
Neděle 29. 6. v 9.00
Během všech nedělních bohoslužeb 
probíhá souběžně i nedělní škola pro děti.

BIBLICKÉ VYPRÁVĚNÍ PRO 

DĚTI VE FARNÍM SBORU ČCE
Středa 4. 6. v 16.45
Středa 11. 6. v 16.45 
Středa 18. 6. v 16.45

Pátek 27. 6. v 18.00, setkání střední 
generace u Brančů
STŘEDNÍ GENERACE

VE FARNÍM SBORU ČCE

Sobota 21. 6. v 16.30, setkání proběhne 
u Brančů.
SETKÁNÍ VŠECH GENERACÍ

VE FARNÍM SBORU ČCE

Církev československá husitská

a Česká křesťanská akademie

Pátek 6. 6. v 19.00, Husův sbor 
BENEFIČNÍ KONCERT

PRO BERENIKU 
Účinkuje  Komorní sbor Lenky Dohnalové 
- Mlynářové.
V programu zazní duchovní hudba 20. stol. 
i jazzové standardy.
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Škola jógy Karakal Dětský tábor

Sobota 7. 6. od 9.00 do 19.00 a neděle

8. 6. od 8.00 do 13.00, Speciální základní 
škola ve Vysokém Mýtě, Rokycanova 761
VÍKEND S JÓGOU

– CESTOVÁNÍ ZA ŠTĚSTÍM
Milá přítelkyně, milý příteli.
Pojďte s námi přemýšlet o štěstí. Možná 
jsme byli nejšťastnější jako malé děti. 
Dokážeme se jimi na chvíli opět stát nebo 
se jim alespoň přiblížit? Dva dny setkání s 
jógou budou naplněny technikami, které 
vás přesvědčí, že je možné být šťastný 
tady a teď. Nebudou chybět dynamické 
a klasické meditace, jógový spánek, zají-
mavé přednášky a nezapomněli jsme ani 
na pohádky. Budete si moci vyzkoušet, 
jak jógové techniky kladným způsobem 
ovlivňují fyzickou stránku, myšlení a cel-
kovou pohodu. 
Bohatý program, který je pro vás 
připraven, povedou učitelé Školy jógy 

Karakal z Frýdku-Místku - Lenka 

Kovalová a Zdeněk Šebesta.

 
Strava: vegetariánská strava zajištěna po 
oba dva programové dny.
Ubytování: vzdálenější účastníci mohou 
přespat na místě konání ve vlastním                      
spacáku.
Cena: 1500 Kč včetně stravy a ubytování, 
důchodci: 1300 Kč. 
Přihlášku a platbu (složenkou typu C) zašlete 
nejpozději do pondělí 2. 6. na adresu:
Dana Mořkovská, Kpt. Jaroše 552, 56601 
Vysoké Mýto, prosím ne přes účet, nemám 
podnikatelský. 
Další informace: morkovska@gvmyto.cz,  T 
mobil  737 582 384,    O2    702 088 424.
Neobdržíte-li po zaslání vaší přihlášky 
do 7 dnů jiné vyrozumění, považujte ji za 
přijatou.
Na setkání s vámi se moc těší učitelé Školy 
jógy Karakal.

DĚTSKÝ LETNÍ TÁBOR 

DOMAŠOV U JESENÍKU
Pořadatel: Občanské sdružení Venuše  
Vysoké Mýto.
I v letošním roce připravujeme pro děti 
14denní letní tábor v krásné přírodě 
jesenických hor.
Tábor je určen pro děti ve věku od 7 do 
15 let.  Ubytování je zajištěno ve stanech 
s podsadou, stravujeme se minimálně 5x 
denně a dětem nabízíme program plný 
her a soutěží s motivovanou celotáboro-
vou hrou. Tábor organizují a vedou osoby 
s odpovídající kvalifikací a dlouholetou 
zkušeností (tábor funguje již 37 let). Tábor 
je pro děti bezpečný a je legální akcí, 
ohlášenou orgánu hygienické služby i 
obecnímu úřadu v Domašově u Jeseníku.
Termíny:  28. 6. - 12. 7. a 12. 7. - 26. 7. 
Cena tábora je 3 400 Kč s možností uplatnit 
si slevu 300 Kč na sourozence. 
Velmi rádi zodpovíme všechny vaše dota-
zy na telefonních číslech 732 978 323
-  Podmajerská,  605 935 398 - J. Šeda – 1. 
běh, 604 663 016 - H. Abrahamová, 721 
544 106 - F. Mňuk – Turek – 2. běh, nebo na 
emailu sdruzeni.venuse@seznam.cz. Další 
informace a fotografie tábora naleznete na 
www.tabordomasov.wz.cz, www.sdruzeni.
venuse.myto.cz.
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Osvětová roadshow o CNG 

Český zahrádkářský svaz 

Z okolí 

Středa 4. 6. od 14.00 do 17.00, Vysoké 
Mýto, náměstí Přemysla Otakara II.
GREEN CORRIDOR 2014
Záštita: Český plynárenský svaz.
10 vozidel na stlačený zemní plyn (CNG) 
se představí v dopoledním programu na 
středních školách. Proběhnou přednášky 
o alternativním palivu CNG a jeho budouc-
nosti. V odpoledním programu, který je 
určen široké veřejnosti, se mohou zájemci 
seznámit se CNG vozy a v případě zájmu 
je otestovat na krátké testovací trase.
 

 

Sobota 12. 7.

Český zahrádkářský svaz Vysoké Mýto vás 
zve na zájezd s programem
VÝSTAVA KVĚTŮ

V LYSÉ  NAD LABEM
S možností nákupu zajímavých okrasných 
keřů, květin, skalniček a prohlídkou Staré 
Boleslavi a zámku v Brandýse nad Labem.
Cena za dopravu: členové 100 Kč, rodinní 
příslušníci 150 Kč, ostatní 200 Kč za osobu.
Odjezd od Šemberova divadla v 7.00 
(návrat asi v 18.00).
Přihlaste se v prodejně nábytku SOMI u paní 
Sobotkové, ul. Pražská č. 7 (vedle Řeznictví u 
Benešů pana Laby) od 9. 6. do 3. 7.

Nové Hrady

Koncert

Sobota 7. 6. v 16.00, zámek Nové Hrady
LANŠKROUNSKÝ

SMÍŠENÝ SBOR
Vstupné dobrovolné.
Více informací: www.lsps.cz
 

Svařeň u Vysokého Mýta

Výstava

Červen - září

Výstava historických a současných foto-
grafií s názvem
SVAŘEŇ - TAK PLYNE ČAS...
Svařeň, malá vesnička nedaleko Vysokého 
Mýta, se rozprostírá po zalesněných 
kopcích a malebném údolí. Má staletou 
historii a krásná zákoutí. Zveme tímto 
všechny rodáky, chalupáře, přátele, sou-
sedy, náhodné turisty a fandy  amatér-
ských fotografií  na výstavu historických 
a současných záběrů z naší hezké obce 
v toku času a  v koloběhu čtvera ročních 
období. Výstava je umístěna v bývalém 
transformátoru v centru obce Svařeň a 
je volně přístupná v době letní turistické 
sezóny 2014 (červen-září).
Přijďte se podívat, jak u nás plyne čas...

                                                                                                                                                     
Osadní výbor Svařeň                                                                                                               

Okrašlovací spolek vraclavského hřbetu

Vysokomýtský zpravodaj - 6/2014 51



REHABILITAČNÍ PÉČE VE VYSOKOMÝTSKÉ NEMOCNICI
Fakt, že Vysokomýtská nemocnice poskytuje komplexní následnou a dlouhodobou péči 
pacientům na lůžkových odděleních, péči v odborných ambulancích a tak zvanou jed-
nodenní péči - operační výkony, kdy pacientovi je proveden zákrok a ještě ten den může 
odejít domů, je všeobecně známo.
Tato komplexní péče o pacienta na lůžku spočívá ve správném léčebném postupu, podávání 
léků, správném stanovení diagnózy, ale také v poskytování odborné ošetřovatelské péče. 
Aby byl pacient dobře léčený, musí být u něho zajištěna správná a dostatečná výživa, 
rehabilitace, léčba bolesti, prevence sociální izolace, zajištěna psychická podpora, péče o 
chronické rány a prevence proleženin u ležících pacientů. Všechny tyto zmiňované oblasti 
ošetřovatelské péče nyní rozpracováváme do projektů s jasnými cíli. Přitom uplatňujeme 
nejnovějšími trendy v léčení a ošetřování pacientů a klademe důraz na zapojení všech 
odborností do týmu starajícího se o pacienta.
Pokud se jedná o projekt rehabilitační péče je nutné konstatovat, že jako zdravotníci 
dobře víme, že s věkem, při nedostatečné výživě a při upoutání na lůžko, tedy při svalové 
nečinnosti, klesá svalová hmota. Člověku ubývá síla, oslabují se dýchací svaly, hrozí zápal 
plic, zpomaluje se činnost střev, dochází k obtížnému vyprazdňování atd. Ztráta svalové 
aktivity je pro chronicky nemocného, staršího pacienta, často rozhodující pro další vývoj 
jeho zdraví. Připomeňme si výrok Claude Picharda, který říká: „Postel je pro seniora stejně 
nebezpečná jako Ferrari pro teenagera“.
V naší nemocnici poskytujeme pacientům na lůžkových odděleních komplexní rehabilitační 
péči s důrazem na individuální přístup podle typu onemocnění a stavu klienta. Usilujeme o 
znovunabytí ztracených funkcí s následnou možností návratu do běžného života. Součástí 
terapie je i dlouhodobý rehabilitační plán vytvořený  týmem pracovníků, který je složený 
z odborných lékařů, rehabilitačního lékaře, fyzioterapeutů, ergoterapeutů, zdravotních 
sester a ošetřovatelského personálu.
Základ rehabilitační léčby tvoří individuální cvičení s fyzioterapeutem, v indikovaných 
případech rozšířené o ergoterapii zaměřenou na zlepšení soběstačnosti v běžných den-
ních činnostech. Nyní v nemocnici nově zavádíme i tzv. ošetřovatelskou rehabilitaci. 
Zkušené zdravotní sestry pod odborným dohledem fyzioterapeutů pomáhají pacientům, 
kteří byli dlouhodobě upoutáni na lůžko, s posazováním, vstáváním a následně nácvikem 
chůze. Provádí kondiční cvičení s pacienty. U ležících pacientů zajišťují správné polohování 
jako prevenci proleženin a svalových kontraktur.  Pro zintenzivnění rehabilitační péče 
připravujeme, na každé oddělení následné péče, zřídit rehabilitační místnost s vybavením, 
která by umožňovala našim zkušeným a erudovaným fyzioterapeutům poskytovat pacien-
tovi zcela individuální rehabilitaci s možností uplatnění odborných technik. Tak, aby se 
rehabilitační léčba nemusela provádět na lůžku, často ve stísněném prostoru pokoje.
Když kromě základní a specializované rehabilitační péče pacientovi poskytneme 
elektroléčebné výkony nebo vodoléčebné procedury, dostává u nás pacient maximální 
rehabilitační péči, která mu může být poskytnuta.
Závěrem můžeme konstatovat, že nejen v akutní, ale i v následné péči lze poskytovat velice 
kvalitní, odbornou péči s lidským přístupem a zájmem o nemocného člověka.

Vysokomýtská nemocnice
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Mělník

5. – 8. 6.

MĚLNICKÝ VRKOČ 
16. ročník tanečního a hudebního festi-
valu, který ve středních Čechách udržuje 
živý odkaz folklorních tradic.
Více informací: www.vrkocfest.cz.

Nový Bydžov

21. 6.

NOVOBYDŽOVSKÝ ČTVEREC

– MEMORIÁL ELIŠKY JUNKOVÉ
19. ročník závodů auto-moto-velo 
veteránů.
Více informací:
www.novobydzovskyctverec.cz.

Polička

do 1. 6.

POLIČSKÉ ROCKOUPÁNÍ
Rockový hudební festival na poličském 
koupališti.
Více informací: www.rockoupani.cz.

Trutnov

14. 6.

PIVOFEST
Slavnosti zlatavého moku na Krakonošově 
náměstí s celodenním kulturním pro-
gramem.
Více informací: www.pivofest.cz.

Více informací naleznete v kalendáriu na 
www.vennamesta.cz.

Královská věnná města

Dvůr Králové nad L.                  

21. – 22. 6. 

KRÁLOVÉDVORSKÝ OKRUH
Závod historických závodních motocyklů 
a sidecarů. Královédvorský okruh o cenu 
Františka Šťastného vede původním 
městským okruhem z 50. let 20. století. 
Více informací: www.old-racing.cz.

Hradec Králové 

21. - 30. 6.

MEZINÁRODNÍ DIVADELNÍ 

FESTIVAL DIVADLO 

EVROPSKÝCH REGIONŮ

- XX. ROČNÍK A OPEN AIR 

PROGRAM 2014 
Více informací: www.klicperovodivadlo.cz, 
www.draktheatre.cz,
www.openairprogram.cz.

Jaroměř

7. 6., Masarykovy sady 
SETKÁNÍ V TRÁVĚ
12. ročník tradičního „loučení se sezó-
nou“ v prostorách Masarykových sadů 
v Jaroměři. Přijďte si jen tak posedět v 
trávě, zazpívat si i zatancovat, popoví-
dat si s přáteli... Pro děti i dospělé je 
připraven pestrý kulturní program a 
bohaté občerstvení.
Více informací: www.divadlojaromer.cz.

Chrudim 

21. 6. 

SVATOJÁNSKÝ JARMARK
Více informací: www.chrudimdnes.cz.
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Litomyšl

13. 6. – 6. 7., na různých místech
56. ROČNÍK MEZINÁRODNÍHO 

OPERNÍHO FESTIVALU 

SMETANOVA LITOMYŠL
a 10. ročník Smetanovy výtvarné 

Litomyšle.

Výstava 

8. 6. – 31. 8., dům U Rytířů
JOSEF VÁCHAL

– MYSTIK NEUKÁZNĚNÝ
Reprezentativní výstava ke 130. výročí 
narození J. Váchala.

21. 6., Smetanovo náměstí
STARODÁVNÝ JARMARK

Svitavy

4. 6. od 19.00, kavárna a čajovna Namaste
POETICKÝ VEČER
Posezení nad poezií a prózou na téma 
TICHO – „Když ustane hovor, nastane ticho, 
ale ticho není opakem řeči...“

Talkshow

6. 6. od 19.00, Fabrika
NA STOJÁKA

22. 6. od 16.00, park J. Palacha
PROMENÁDNÍ KONCERT
K poslechu a promenádě hraje Dětský 
dechový orchestr ZUŠ Svitavy a Jarda Gang 
pod vedením kapelníka J. Dvořáka

Více na www.kultura-svitavy.cz

Polička

7. 6. od 19.00, na různých místech ve 
městě, začátek v Centru B. Martinů
ČAS PRO NEOBYČEJNÉ ZÁŽITKY

11. 6. od 18.00, Centrum B. Martinů
ROK ČESKÉ HUDBY 2014

V POLIČCE – RAFAEL KUBELÍK

Divadlo 

18. 6. od 19.00, Tylův dům
Cimrman/Smoljak/Svěrák
LIJAVEC

Moravská Třebová

Festival

21. 6. od 14.00, parkoviště „U Tety“ na 
Hřebči
HŘEBEČSKÝ SLUNOVRAT
Vystoupí např. Kofein, Fly Fish, Do větru, 
vyvrcholení večera MIG 21.

28. 6.  – 31. 8.,

na různých místech ve městě
FOTOFESTIVAL
14. ročník fotografického festivalu, který se 
zaměřuje na současnou uměleckou tvorbu.

Kam v Českomoravském pomezí 
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Sobota 28. 6.

KNÍŘOVSKÝ BĚH 
Pořadatel - jednota Orel Vysoké Mýto zve na 12. ročník Knířovského běhu všechny příznivce 
běhu od předškolních dětí až po veterány. Prezentace od 8.30 na faře v Knířově. Start první 
kategorie v 9.30. Hlavní závod mužů a žen na 6 500 m v 11.30. Závod je součástí Orelské 
běžecké ligy a Iscarex poháru 2014. Loňského ročníku se zúčastnilo rekordních 196 běžců.
 

GYMNASTIKA
První květnovou neděli 4. 5. se v Přerově konal „Prvomájový závod“ sportovní gymnastiky. 
Ze sportovního oddílu TJ Sokol Vysoké Mýto se účastnilo celkem 10 závodnic. I přes sil-
nou konkurenci moravských oddílů obsadily vysokomýtské gymnastky krásná místa. Za 
kategorii 2, ročník 2006-2007, z 27 závodnic - 2. místo Audrey Řehořová a 5. místo Marie 
Balcarová. Za kategorii 3, ročník 2004-2005, ze 17 závodnic - 2. místo Aneta Škubalová, 
6. místo Valentýna Josefyová, 8. místo Ema Veselá. Za kategorii 4, ročník 2002-2003, z 15. 
závodnic - 2. místo Doubravka Kantová.
Dne 19. 4. také proběhl již XXIV. ročník putovního poháru Krkonoš družstev ve Vrchlabí, 
kterého se účastnilo celkem 8 družstev. Vysokomýtské gymnastky si odvezly pohár za 
druhé místo.

Ve Vrchlabí se konaly dne 17. 5. Krajské přebory 
Pardubického kraje. V kategorii základní stupeň
- 1. místo Zuzana Doležalová, 2. místo Anna Neklová. 
V kategorii mladší žákyně - 3. místo Lucie Zemanová, 
5. místo Audrey Řehořová. V kategorii starší žákyně
- 1. místo Aneta Škubalová, 3. místo Ema Veselá. V kate-
gorii žákyně C - 1. místo Valentýna Josefyová, 2. místo 
Aneta Kutalová.
Gratulujeme všem závodnicím. Aneta Škubalová postu-
puje na MČR, které proběhne 8. 6. v Brně.

 

PETR DOSTÁL MISTREM REPUBLIKY NA 10 KM
Dalším důležitým závodem letošní sezóny bylo pro vyso-
komýtské plavce MČR dorostu a dospělých v dálkovém 
plavání na trati 10 km, které se konalo v neděli 11. května v 
50ti metrovém bazénu v Plzni. Na tomto mistrovství plavecký 
klub reprezentovala dvojice plavců - Petr Dostál (1999) a 
Jakub Černý (1997).
Jakub jako ostřílený mazák věděl již z minulé sezóny, jak moc 
desetikilometrová trať bolí. Přesto si s ní poradil na jedničku a 
v čase 2:08:14,7 obsadil krásné třetí místo v kategorii starších 
dorostenců.                                    

Sport
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Petr odjížděl na závody s pocity zcela jinými, neboť tuto trať plaval poprvé. V nabité 
konkurenci mladších dorostenců si vyplaval časem 2:08:55,5 skvělé první místo a získal 
titul mistra ČR.
Tomuto velkému úspěchu předcházela spousta dřiny v bazénu i v posilovně pod dlouho-
letým vedením trenéra Lukáše Nováka, stejně tak i pravidelná účast na soustředěních 
Sportovního centra mládeže.
Oba plavci zaslouží za předvedené výkony obrovskou pochvalu!
 
   
FALCON MÁ MISTRA, DVOJNÁSOBNÉHO VICEMISTRA ČR

A TAKÉ DVA BRONZY ZAKONČENÉ TITULEM

ZA NEJTECHNIČTĚJŠÍHO BOJOVNÍKA TURNAJE!
Dne 3. 5.  proběhlo MČR v kickboxu v Chrudimi, kde jsme nemohli chybět. Vyrazili jsme s 
pěti bojovníky, dvěma kouči a zároveň jedním rozhodčím. Turnaj byl nabitý závodníky, což 
byla pro naše účastníky velká zkouška ukázat, co v nich je. Petr Paprčka bojoval v mužích 
-74 kg, kde nezískal cenný kov, nicméně věřím, že si odvezl velkou zkušenost, která je někdy 
i cennější. Adam Stránik ve starších žácích -57 kg skončil stejně jako Petr Paprčka na čtvrtém 
místě. Musím podotknout, že se Adam ve svém věku teprve rozvíjí a krůček po krůčku se 
lepší a lepší. Dalším třem bojovníkům z našeho klubu se už třpytil cenný kov na hrudi. Začnu 
nejmladším účastníkem z našeho klubu Petrem Dvořáčkem +47 kg/mladší žáci, který si 
vyzkoušel, jaké je prohrát i vyhrát. Petr si zaslouženě odváží bronzovou medaili, stejně jako 
jeho strýc a dlouholetý člen našeho klubu Marek Dvořáček. Ten zabojoval v mužích -69 kg. 
Posledním byl náš top fighter Martin Viktorin ml., který získal zlatou trofej ve své kategorii 
juniorů -84 kg, kde neměl přemožitele a na stupních vítězů byl opět nejvýše. Nyní je na 
úrovni mužů (dospělých). Své kvality dokázal už v pouhých 16 letech, když se stal mistrem 
ČR v mužích -79 kg v roce 2013. V letošním roce šel Martin o váhu výše -84 kg a také  -89 kg. 
V obou vahách se dokázal probojovat až do 
finálových bojů, kde na něho čekal z druhé 
strany pavouka ten nejlepší, tím byl v obou 
případech Adam Kavan z Chodova, který je 
na špičkové úrovni a je také reprezentan-
tem ČR, nicméně v kategorii mužů. Byl to 
nejlepší zápas dne a Martin i v této mužské 
konkurenci vzdoroval, když v - 89 kg Adama 
v prvních dvou kolech porazil. Nicméně 
soupeř byl velmi zkušený a titul ve své 
kategorii nepustil a obhájil ho, jak v -84 kg, 
tak i v -89 kg. Martin obhájil titul juniorský z 
roku 2013 a v mužích se stal dvojnásobným 
vicemistrem pro letošní rok. Martin nezískal 
pouze tyto cenné trofeje, ale a to nás oprav-
du překvapilo, získal na konci mistrovství 
i titul za nejtechničtějšího bojovníka MČR!

Zleva nahoře: Petr Paprčka, Martin Viktorin ml., 
Marek Dvořáček
Uprostřed: Adam Stránik, Petr Dvořáček
Zleva dole: Martin Viktorin st. (kouč, rozhodčí) 
Miloš Zerzán (kouč)
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Pro mě (Martin Viktorin starší) bylo premiérou to, že jsem byl jedním z rozhodčích MČR. 
Licenci jsem si udělal i z důvodu tréninku, při kterém je dobré znát veškerá pravidla, způsob 
bodování a pohled z druhé strany, což rozhodčí mají. Je jasné, že pravidla nedovolují dělat 
rozhodčího v době, kdy bojuje jeho svěřenec. Zároveň je sudích vždy více, a ti se musí 
shodnout na výsledcích. Byla to moje další velká zkušenost a musím říct, že je to docela 
maraton rozhodcovat od rána až do večera několik desítek zápasů. Všem gratuluji k získání 
cenných kovů a zejména zkušenostem, které uplatníme v dalších bojích.

 Martin Viktorin st.
 

RC Team 

Mezinárodní Mistrovství Micro ČR 2014 RC Aut v měřítku 1:28 se letos uskutečnilo v sobotu 
3. 5. ve Vísce u Frýdlantu. Již tradičním povrchem byl koberec. Letošní mistrovství bylo velmi 
silně obsazeno, pokud se jedná o zvučná jmena a kvality pilotů bylo zatím to nejzdařilejší. 
Své zastoupení mělo i Slovensko. Pořadatelé připravili velmi technickou a náročnou trať.
RC Team Vysoké Mýto reprezentovali Petr Dvořák, Marek Mlynář, Jakub Vaněk a Jiří Vaněk. 
Nemoc a kolize termínů bohužel neumožnily start dalším členům našeho klubu, kteří měli 
ambice zasáhnout do pořadí výsledkových listin. 
Naši reprezentanti soutěžili ve všech šesti vypsaných kategoriích a vybojovali celkem 8 
medailových umístění z 18ti. Dokonce vybojovali tři mistrovské tituly pro rok 2014! 

Kategorie Stock: 

  3. P. Dvořák, RC Team VM
13. Marek Mlynář, RC Team VM
 
 Pořadí kategorie Open:

  4. P. Dvořák, RC Team VM
  7. Jiří Vaněk, RC Team VM
18. Jakub Vaněk, RC Team VM
 
Pořadí kategorie Formule 1: 

1. P. Dvořák, RC Team VM
   - vítěz MMM ČR 2014
 
 
 Děkujeme úspěšnému týmu za propagaci 

našeho klubu, města Vysoké Mýto i celé České 
republiky.

 Fotogalerii a kompletní výsledkový ser-
vis naleznete na našich klubových 
webových stránkách: http://www.rcteam.cz/ 
clanky24/20140503MMM2014Viska.php

Jiří Vaněk,
RC Team Vysoké Mýto

Pořadí kategorie Truck:

2. Jiří Vaněk, RC Team VM
3. Jakub Vaněk, RC Team VM
 
Pořadí kategorie Retro:

1. Jiří Vaněk, RC Team VM
   - vítěz MMM ČR 2014
2. Jakub Vaněk, RC Team VM

Pořadí kategorie Expert:

1. Jiří Vaněk, RC Team VM
   - vítěz MMM ČR 2014
2. P. Dvořák, RC Team VM
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V sobotu a v neděli od 8 do 11 hodin u stomatologů podle následujícího rozpisu. Střídají se
zubní lékaři z části okresu Ústí nad Orlici.
Oblast Vysoké Myto – Choceň – Česka Třebová – Ústi nad Orlici
31. 5. - 1. 6. MUDr. Jiří Holubář, Česká Třebová, železniční poliklinika 465 568 440
7. - 8. 6. MUDr. Hana Horáková, Česká Třebová, F. V. Krejčího 405 465 531 554
14. - 15. 6. MUDr. Vlastimil Janků, Ústí nad Orlicí, Havlíčkova 377  465 526 261
21. - 22. 6. MUDr. Milena Kalousková, Ústí nad Orlicí, ul. Pickova 1483 465 543 302
28. - 29. 6. MUDr. Pavla Kopecká, Česká Třebová, F. V. Krejčího 405  465 531 554

Lékařská služba první pomoci ve stomatologii

10.00    •    19.00
12.30 - 15.30    •    19.00 - 21.00
14.00 - 15.30    •    16.30 - 21.00
12.30 - 15.30    •    18.00 - 21.00
12.30 - 15.30    •    16.30 - 21.00

12.30 - 21.00
13.00 - 19.00
13.00 - 19.00

12.30 - 15.30    •    19.00 - 21.00
14.00 - 15.30    •    16.30 - 21.00
12.30 - 15.30    •    18.00 - 21.00
12.30 - 15.30    •    16.30 - 21.00

12.30 - 21.00
13.00 - 19.00
13.00 - 19.00

12.30 - 15.30    •    19.00 - 21.00
14.00 - 15.30    •    16.30 - 21.00
12.30 - 14.00    •    18.00 - 21.00
12.30 - 15.30    •    16.30 - 21.00

12.30 - 21.00
13.00 - 19.00

Zavřeno
12.30 - 15.30    •    19.00 - 21.00
14.00 - 15.30    •    16.30 - 21.00
12.30 - 15.30    •    18.00 - 21.00
12.30 - 15.30    •    16.30 - 21.00

10.00 - 19.00
Provoz bazénu ukončen

- nashledanou opět v září

Zavřeno
13.00    •    21.00
13.00    •    21.00
12.00    •    21.00
13.00    •    21.00

13.00 - 17.00    •    19.00 - 21.00
Zavřeno
Zavřeno

13.00    •    21.00
13.00    •    21.00
12.00    •    21.00
13.00    •    21.00

13.00 - 17.00    •    19.00 - 21.00
Zavřeno
Zavřeno
Zavřeno
Zavřeno
Zavřeno

13.00    •    21.00
13.00 - 17.00    •    19.00 - 21.00

Provoz sauny ukončen
- nashledanou opět v září

Provoz Tyršovy veřejné
plovárny bude zahájen

v červnu dle počasí!!
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2.
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4.
5.
6.
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9.
10.
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15.
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18.
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Bazén Sauna

1.
2.
3.
4.
5.
6.
7.
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17.
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19.
20.
21.
22.
23.
24.
25.
26.
27.
28.
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Inzerce

I ZDE JE MÍSTO

PRO VAŠI REKLAMU

A ŘÁDKOVOU INZERCI

DOBRÉ DIVADLO PŘIJME:
tiskovou mluvčí, ředitele hudebního, divadelního nebo řemeslného festivalu, 

vedoucího marketingu, herce/rytíře, lepiče plakátů, pořadatele pohádek, koncertů 

a divadel. Nabízíme odměnu na DPP, mladý tým a benefity.

Pošlete životopis na info@dobredivadlo.cz

ANGLIČTINA – PŘÍPRAVA NA ZKOUŠKY, KONVERZACE, VÝUKA.
www.ascension-jazykovaskola.cz

Tel.: 777  181 776
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Kalendář akcí
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(GB)

20/06 VYSOKÉ MÝTO
AMFITEÁTR M-klubu, Litomyšlská 71, 21:30
Předprodej ONLINE na: eshop.mklub.cz a na IC v Mýtě, Chocni, Litomyšli.
Vstupné v předprodeji 390 Kč / 450 Kč a 490 Kč na místě.
Více na www.mklub.cz. Omezená kapacita prostor!

w w w . m k l u b . c z

Pá 20. 6. VYSOKÉ MÝTO 
Amfiteátr M-klubu

Předprodej ONLINE na: eshop.mklub.cz a na IC v Mýtě, Chocni, Litomyšli.
Vstupné v předprodeji 390/450 Kč a 490 Kč na místě. 

Více na www.mklub.cz , POZOR, omezená kapacita prostor!w w w . m k l u b . c z



Aero 30 – 1937

Automobil Aero 30 byl představen na pražském autosalonu v roce 1934. Karosárna Sodomka 
karosovala série kabrioletů, avšak nikdy v takových počtech jako výkonnější typ Aero 50.
V letech 1934 - 1946 bylo vyrobeno celkem 7 425 kusů typu Aero 30. Z tohoto počtu karosoval 
Sodomka  minimálně 90, ne však více než 180 cabrioletů (tedy 1 – 2,5 % produkce). Zcela 
odlišná situace byla u výkonnějšího typu Aero 50, kdy z celkově vyrobených 1 205 kusů bylo ve 
Vysokém Mýtě karosováno okolo 240 kusů, tedy 20 % produkce.
Kabriolet Aero 30 byl jedním z dvacetikusové série, která prošla v roce 1937 karosárnou ve 
Vysokém  Mýtě. V loňském roce s ním na 18. setkání Společnosti přátel Carrosserie Sodomka 
poprvé přijel pan Michael Strauch z Höchbergu u Kasselu, předseda německého Aero-klubu 
AERO IG.


